



**របាយការណ៍  
ស្តីពី**

**លទ្ធផលការងារសម្រេចបានឆ្នាំ២០២២  
និងទិសដៅការងារឆ្នាំ២០២៣ របស់ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ**

**ថ្ងៃអង្គារ ៣ កើត ខែមាឃ ឆ្នាំខាល ចត្វាស័ក ព.ស. ២៥៦៦  
សណ្ឋាគាររ៉េស៊ីដង់សុខាភ័ព្វពេញ ថ្ងៃទី២៤ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣**

**១. សេចក្តីផ្តើម**

ឆ្នាំ២០២២ កន្លងទៅនេះ ជំងឺកូវីដ-១៩ នៅបន្តឆ្លងរាលដាលទាំងក្នុងតំបន់ និងពិភពលោក។ ទន្ទឹមនឹងនេះ សភាពការណ៍អន្តរជាតិបន្តវិបត្តិយ៉ាងស្មុគស្មាញ ទាំងក្នុងក្របខណ្ឌតំបន់ និងពិភពលោក ដូចជា បញ្ហាសង្គ្រាមនៅអ៊ុយក្រែន នៅឧបទ្វីបកូរ៉េ កោះតៃវ៉ាន់ ជាបច្ច័យនៃការប្រកួតប្រជែងដ៏ស្រួចស្រាល តានតឹង និងគ្រោះថ្នាក់បំផុតរបស់មហាអំណាច ដែលធ្វើឱ្យធ្លាក់ចុះនូវកំណើនសេដ្ឋកិច្ច ជំរុញឱ្យមាន អតិផរណា រាំងស្ទះខ្សែសង្វាក់ផ្គត់ផ្គង់ និងបញ្ហាអសន្តិសុខស្បៀងនិងថាមពល។ បញ្ហាទាំងអស់នេះបាន ជះឥទ្ធិពលអវិជ្ជមានទៅលើប្រទេសទាំងឡាយក្នុងពិភពលោករួមទាំងប្រទេសកម្ពុជាយើងផងដែរ។ ប៉ុន្តែ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានដាក់ចេញនូវគោលនយោបាយ និងវិធានការជាច្រើនប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពធ្វើ ឱ្យធានាបាននូវស្ថិរភាព ជីវភាពសេដ្ឋកិច្ច-សង្គម។ យើងបន្តការងារយ៉ាងរឹងមាំនូវសុខសន្តិភាព ស្ថិរភាព សណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ និងធ្វើឱ្យលេចត្រដែតឡើងនូវកិត្យានុភាពជាតិនៅលើឆាកអន្តរជាតិ តាមរយៈ វេទិកាធំៗជាច្រើនរួមទាំងជោគជ័យនៃដំណើរទស្សនកិច្ចរបស់ **សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា** នៅក្រៅប្រទេស ពិសេសការអនុវត្តនយោបាយការបរទេសឯករាជ្យ ផ្អែកលើច្បាប់។

ក្នុងការអនុវត្តផែនការយុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ ២០១៩-២០២៣ ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទបាន ដាក់ចេញនូវគោលបំណងគោលនយោបាយចម្បងគឺ **“ការលើកកម្ពស់គុណភាព និងគុណតម្លៃនៃជីវិតរស់ នៅរបស់ប្រជាជនជនបទប្រកបដោយបរិយាប័ន្ន ទាំងផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌”**។ ដើម្បីឈាន ទៅសម្រេចបាននូវគោលបំណងនេះ ក្រសួងបានកំណត់គោលដៅយុទ្ធសាស្ត្រ ចំនួន ៤ ដែលដើរតួ ជាកម្មវិធីអាទិភាពគឺ៖ (១). ការអភិវឌ្ឍហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្ត និងគមនាគមន៍ (២). ការកែលម្អ លក្ខខណ្ឌនៃការរស់នៅរបស់សហគមន៍ជនបទ (៣). ការធ្វើពិពិធកម្មសកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ចជនបទ និង (៤). ការពង្រឹងសេវាគាំទ្ររដ្ឋបាល និងកិច្ចការទូទៅ។ ទន្ទឹមនេះ ក្រសួងបានផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់ លើការងារជាសារវន្តចំនួន ៧ គឺ (១). កែលម្អស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌រស់នៅរបស់

ប្រជាជនជនបទ ( ២ ).កាត់បន្ថយជាបណ្តើរៗនូវភាពក្រីក្រនិងភាពខុសគ្នារវាងអ្នកជនបទនិងអ្នកទីក្រុង ( ៣ ).ជំរុញការបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈមូលដ្ឋានសំដៅលើកទូលាយដល់ប្រជាពលរដ្ឋជ្រើសរើសមុខរបរប្រើបន្ថែម ( ៤ ).លើកកម្ពស់ផលិតភាពនិងប្រាក់ចំណូល ( ៥ ).អភិវឌ្ឍន៍ជនបទប្រកបដោយចីរភាព ( ៦ ).កម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍ជនបទចម្រុះថ្នាក់គ្រួសារ ភូមិ ឃុំ ដូចជា អភិវឌ្ឍន៍ផ្លូវជនបទ ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកជនបទ ការថែរក្សាអនាម័យមូលដ្ឋាន ការអភិវឌ្ឍសហគមន៍ ការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ចជនបទ និង ( ៧ ).ការពង្រឹងរចនាសម្ព័ន្ធអភិវឌ្ឍន៍ជនបទគ្រប់ជាន់ថ្នាក់។

ក្នុងរយៈកាល ៤ ឆ្នាំ កន្លងទៅនេះ ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ សម្រេចបានលទ្ធផលក្នុងឆ្នាំជាច្រើនគួរឱ្យកត់សម្គាល់ ទោះជាស្ថិតក្នុងស្ថានភាពរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩ក៏ដោយ ក៏ក្រសួងបាននិងកំពុងរួមចំណែកយ៉ាងសកម្មក្នុងការជំរុញឱ្យមានការផ្លាស់ប្តូរជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជនជនបទប្រកបដោយបរិយាប័ន្នទាំងផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច វប្បធម៌ និងបរិស្ថាន។

**២. សមិទ្ធផលសម្រេចបានក្នុងឆ្នាំ ២០២២**

ផ្អែកលើផែនការយុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍ជនបទឆ្នាំ២០១៩-២០២៣ ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទបានខិតខំ យកចិត្តទុកដាក់ អនុវត្តការងាររបស់ខ្លួនទទួលបានលទ្ធផលក្នុងឆ្នាំគួរឱ្យកត់សម្គាល់ទាំងផ្នែកអភិវឌ្ឍន៍ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្ត និងគមនាគមន៍ ការកែលម្អលក្ខខណ្ឌនៃការរស់នៅរបស់សហគមន៍ជនបទ និងការធ្វើពិពិធកម្មសកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ចជនបទ ដែលសមិទ្ធផលទាំងអស់នេះបាននិងកំពុងរួមចំណែករក្សាស្ថិរភាពលើកកម្ពស់កម្រិតជីវភាពសុខុមាលភាព និងគុណតម្លៃនៃជីវិតរស់នៅរបស់ប្រជាជនជនបទ ជាអាទិ៍ក្នុងឆ្នាំ ២០២២ ក្រសួងសម្រេចបានសមិទ្ធផល ដូចតទៅ៖

**២.១. ការងារអភិវឌ្ឍន៍ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្ត និងគមនាគមន៍**

ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ និងគមនាគមន៍ដឹកជញ្ជូននៅជនបទ ពិតជាមានសារៈសំខាន់ណាស់ក្នុងការជំរុញដំណើរអន្តរកម្មផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច រវាងតំបន់ជនបទ និងទីប្រជុំជននៅកម្ពុជានាពេលបច្ចុប្បន្ន។ វិស័យនេះ គឺជាសរសៃឈាមសេដ្ឋកិច្ចដ៏សំខាន់ក្នុងការផ្សារភ្ជាប់សកម្មភាពធុរកិច្ចផ្សេងៗក្នុងប្រទេស និងក្នុងតំបន់ឱ្យមានភាពរស់រវើក និងកាន់តែសកម្មឡើងទៀត ក្នុងការជំរុញកំណើនប្រាក់ចំណូលរបស់ប្រជាជននៅជនបទ។ ឥឡូវនេះ ការលើកកម្រិតផ្លូវជនបទពីផ្លូវដី ទៅជាផ្លូវក្រាលក្រួសក្រហម ឬផ្លូវក្រាលកៅស៊ូ និងក្រាលបេតុង បានជួយសម្រួល និងផ្តល់ផលប្រយោជន៍ជាច្រើនដល់ប្រជាជននៅជនបទ ដូចជា ងាយស្រួលក្នុងការធ្វើដំណើរ ចំណេញពេលវេលា កាត់បន្ថយការចំណាយក្នុងការដឹកជញ្ជូនសម្ភារៈ ទំនិញផលិតផលនានាក៏ដូចជាកសិផលទៅកាន់ទីផ្សារ និងមានភាពងាយស្រួលក្នុងការទទួលបាននូវសេវាសាធារណៈផ្សេងៗ។ ការស្ថាបនា ការជួសជុល លើកកម្រិតហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្ត គមនាគមន៍ និងសេវាសាធារណៈផ្សេងៗទៀត បាននិងកំពុងនាំមកនូវកំណើនសេដ្ឋកិច្ច ការងារ សមធម៌ និងប្រសិទ្ធភាព ជូនដល់ប្រជាជនគ្រប់ទិសទីនៅទូទាំងប្រទេស ជាពិសេសតំបន់ជនបទនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ លើសពីនេះ ការតភ្ជាប់បណ្តាញផ្លូវជនបទមិនត្រឹមតែបានបង្កភាពងាយស្រួលលើផ្នែកគមនាគមន៍ដឹកជញ្ជូនប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែថែមទាំងបានផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ដល់ការលើកកម្ពស់ជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជនជនបទ ហើយជានិច្ចកាលតែងតែទទួលបានការគាំទ្រយ៉ាងពេញទំហឹងពីប្រជាពលរដ្ឋគ្រប់មជ្ឈដ្ឋាន ។

ក្រោមហិរញ្ញប្បទានពីថវិកាជាតិ ( ភ្ជាប់ជូនក្នុងតារាងឧបសម្ព័ន្ធទី១ ) ក្រសួងបានជួសជុល និងថែទាំផ្លូវជនបទចំនួន ៤២៦ ខ្សែ ប្រវែង ៤ ២១៣ គ.ម, បានស្ថាបនាពង្រីកវិសាលភាព និងកែលម្អលើក

កម្រិតផ្លូវជនបទប្រវែង ២៦១ គ.ម និងសាងសង់សំណង់សិល្បការ្យគ្រប់ប្រភេទ និងស្លាកសញ្ញាចរាចរណ៍ ចំនួន ៣ ០៩៤ កន្លែង, គម្រោងសាច់ប្រាក់ពលកម្ម ស្ថាបនាផ្លូវដីបានប្រវែង ៥៧៩ គ.ម និងស្ថាបនាផ្លូវ ក្រាលក្រួសក្រហមបានប្រវែង ៣៣៥ គ.ម ។ លទ្ធផលនេះ បង្ហាញថាការងារស្ថាបនា ថែទាំ ជួសជុល និងកែ លម្អលើកកម្រិតផ្លូវជនបទ ក្រោមហិរញ្ញប្បទានពីថវិកាជាតិ សម្រេចបាន ៩៧% ធៀបនឹងផែនការឆ្នាំ២០២២ (៤ ៦០៩ គ.ម) និង ៧៨% (៨ ៤៩៣ គ.ម) ធៀបនឹងផែនការយុទ្ធសាស្ត្រថវិកា ៣ ឆ្នាំរំកិល ឆ្នាំ២០២១- ២០២៣ (១០ ៨៨៩ គ.ម) ប៉ុន្តែលទ្ធផលនេះ ខ្ពស់ជាងឆ្នាំ២០២១ ប្រមាណ ១១,៣២% (៤៥៥ គ.ម)។

ទន្ទឹមនឹងនេះ ក្រសួងក៏ទទួលបានការគាំទ្រហិរញ្ញប្បទានសហប្រតិបត្តិការពីដៃគូជាច្រើនដោយ បានស្ថាបនា និងកែលម្អលើកកម្រិតផ្លូវជនបទបានប្រវែង ៦៣៧,៤៦ គ.ម និងសាងសង់សំណង់សិល្ប ការ្យបានចំនួន ១ ១១៩ កន្លែង ( ភ្ជាប់ជូនក្នុងតារាងឧបសម្ព័ន្ធទី២ )។ លទ្ធផលក្នុងឆ្នាំ២០២២ នេះមាន សកម្មភាពមួយចំនួនយ៉ាងច្រើន ដោយសារគម្រោងខ្លះស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលកំពុងសិក្សានិងអនុវត្តកិច្ចលទ្ធ កម្ម និងដោយសារការបន្តរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩។

**២.២. ការកែលម្អលក្ខខណ្ឌនៃការរស់នៅរបស់សហគមន៍ជនបទ**

ការកែលម្អលក្ខខណ្ឌនៃការរស់នៅរបស់សហគមន៍ជនបទ មានសារៈសំខាន់ណាស់ ក្នុងការលើក កម្ពស់សុខុមាលភាពរបស់ប្រជាជននៅតំបន់ជនបទ។ ជាមួយលក្ខខណ្ឌនៃការរស់នៅរបស់សហគមន៍ ជនបទត្រូវបានកែលម្អ និងមានភាពប្រសើរឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់ តាមរយៈការទទួលបានសេវាផ្គត់ផ្គង់ ទឹកស្អាត ការសម្អាត និងអនាម័យជនបទ។ សព្វថ្ងៃនេះ ជាទូទៅប្រជាជនជនបទទទួលបានសេវា មូលដ្ឋានសមរម្យ អនាម័យល្អ បរិស្ថានស្អាត មានជាសុភាព ដែលបាននិងកំពុងចូលរួមចំណែកគាំទ្រ ដល់គោលនយោបាយរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាព និងអាហារូបត្ថម្ភ។

ក្នុងបរិការណ៍នៃការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩ ប្រជាជននៅតំបន់ជនបទទទួលបានការអប់រំ ផ្សព្វផ្សាយឱ្យយល់ដឹងអំពីការផ្លាស់ប្តូរទម្លាប់ និងការកែលម្អលក្ខខណ្ឌនៃការរស់នៅប្រកបដោយសុភ ភាព និងសុវត្ថិភាព តាមរយៈការធ្វើអនាម័យផ្ទាល់ខ្លួនតាមក្បួនខ្នាតត្រឹមត្រូវ ជាពិសេស ការអនុវត្តវិធាន ការ ៣កុំ និង៣ការពារ បានខ្ជាប់ខ្ជួន នាអំឡុងពេលរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩។

ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ បាននិងកំពុងបន្តអនុវត្តផែនការសកម្មភាពជាតិ ស្តីពីការផ្គត់ផ្គង់ទឹក ការ សម្អាត និងអនាម័យជនបទជំហានទី ២ (២០១៩-២០២៣) ដោយកំណត់យកនូវគោលដៅអត្រាគ្រប ដណ្តប់ចំនួន ៩០% ត្រឹមឆ្នាំ២០២៣ លើការទទួលបានសេវាទឹកស្អាត និងអនាម័យជនបទ។ គិតត្រឹមឆ្នាំ ២០២១ កន្លងទៅ បើទោះជាស្ថិតក្នុងបរិបទនៃការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ-១៩ យ៉ាងណាក៏ដោយ ក៏អត្រា គ្របដណ្តប់ លើការទទួលបានសេវាទឹកស្អាត និងអនាម័យជនបទ សម្រេចបានកើនឡើងរហូតដល់ជិត ៨០%។ សម្រាប់ឆ្នាំ២០២២ នេះ លទ្ធផលសម្រេចបានសេវាផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត និងអនាម័យនៅតំបន់ ជនបទ បានបន្តកើនឡើងរហូតដល់ជាង ៨០% ខណៈការជំរុញកំណើននៃអត្រាទទួលបានសេវាផ្គត់ផ្គង់ ទឹកស្អាតកើនឡើងប្រមាណ ២% និងអនាម័យនៅតំបន់ជនបទ កើនឡើងប្រមាណ ១,៥% ជារៀងរាល់ ឆ្នាំគិតចាប់ពីឆ្នាំ២០១៧។

ចំពោះការលើកកម្ពស់ការរស់នៅស្អាត និងអនាម័យ ក្រសួងបានបង្កើតយន្តការថ្នាក់ជាតិសហការ ជាមួយថ្នាក់ក្រោមជាតិ អនុវត្តកម្មវិធីបញ្ឈប់ការបន្លាបង់ពាសវាលពាសកាល (Open Defecation Free- ODF)។ គិតត្រឹមឆ្នាំ២០២២ កម្មវិធី ODF សម្រេចបាន ៖ ៦ ០២៨ ភូមិ ៤៧២ ឃុំ ៣៩ ស្រុក និងខេត្ត

ចំនួន ០៣ គឺខេត្តស្វាយរៀង ខេត្តព្រៃវែង និងខេត្តកណ្តាល ហើយខេត្តចំនួន ០៣ ទៀត គឺខេត្តកំពង់ឆ្នាំង ខេត្តកែប និងខេត្តកំពង់ស្ពឺ កំពុងមានសុទិដ្ឋិនិយមនិងបញ្ឈប់នៅក្នុងឆ្នាំថ្មីនេះ រួមជាមួយភូមិដែលទទួលបាន សេវាទឹកស្អាតសម្រាប់ប្រើប្រាស់សរុបចំនួន ១១ ៥៩២ ភូមិ ១ ១៥៦ ឃុំ និង ៤៩ ស្រុក។ ទន្ទឹមនេះ ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ ក៏បានរៀបចំឯកសារគតិយុត្តិមួយចំនួនលើវិស័យផ្គត់ផ្គង់ទឹកជនបទ ដែលមាន ដូចជា ៖ គោលការណ៍ណែនាំ ស្តីពីការឧបត្ថម្ភធនសម្រាប់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតដល់គ្រួសារក្រីក្រនៅតំបន់ ជនបទ, គោលការណ៍ណែនាំ ស្តីពីគុណភាពទឹកផឹកជនបទ, សៀវភៅណែនាំបច្ចេកទេស ស្តីពីស្រះ សហគមន៍, សៀវភៅណែនាំបច្ចេកទេស ស្តីពីអណ្តូងស្នប់អាហ្វ្រីដេវ, សៀវភៅណែនាំបច្ចេកទេស ស្តីពី ប្រព័ន្ធប្រមូលទឹកភ្លៀងលក្ខណៈគ្រួសារ និងសាលារៀន និងសៀវភៅណែនាំបច្ចេកទេសចំនួន ០៣ ទៀត ដែលមានដូចជា៖ សៀវភៅណែនាំបច្ចេកទេស ស្តីពីប្រព័ន្ធចែកចាយទឹកតាមបណ្តាញបំពង់ខ្នាតតូចសហ គមន៍ដែលប្រើប្រាស់ប្រភពទឹកលើដី ប្រភពទឹកក្រោមដី និងប្រភពទឹកផុស។ បើធៀបនឹងផែនការឆ្នាំ ២០២១ នោះគឺមានការកើនឡើងលើសការរំពឹងទុក ហើយបានគ្របដណ្តប់នៅតាមរាជធានី និងគ្រប់ ខេត្តដោយមានការចូលរួមសហការគ្នាយ៉ាងស្រស់ស្រាយពីសំណាក់អាជ្ញាធរដែនដី អង្គការមិនមែនរដ្ឋា ភិបាលជាតិអន្តរជាតិ និងបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់ប្រកបដោយការទទួលខុសត្រូវខ្ពស់។

អត្រាលាងសម្អាតដៃនឹងសាប៊ូជាផ្លូវការមានសន្ទុះកើនឡើងដល់ ៨៦,៥% គិតត្រឹមឆ្នាំ២០១៩។ បើផ្អែកតាមនិន្នាការនៃសន្ទុះខាងលើ យើងអាចប៉ាន់ប្រមាណបានថា គិតត្រឹមដំណាច់ឆ្នាំ២០២២ នេះ កម្ពុជា សម្រេចបានអត្រាគ្របដណ្តប់ ៩៦% នៃខ្នងផ្ទះជនបទ មានកន្លែងលាងសម្អាតដៃ។ ល្បឿននៃការ ផ្លាស់ប្តូរឥរិយាបថលាងសម្អាតដៃនឹងសាប៊ូ កំពុងមានសន្ទុះកើនឡើងលឿនជាងផែនការសកម្មភាពជាតិ ដែលបានគ្រោងទុក។ តាមនិន្នាការនេះ គិតដល់ដំណាច់ឆ្នាំ២០២៣ សង្ឃឹមថានឹងអាចសម្រេចបានរហូត ដល់ប្រមាណ ១០០% គឺលើសគោលដៅដែលបានគ្រោងទុក។ ដើម្បីបង្កើនប្រសិទ្ធភាពនៃការផ្តល់សេវា ផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត និងអនាម័យជនបទឱ្យកាន់តែប្រសើរឡើងថែមទៀត ក្រសួងបានជំរុញការពង្រឹងសមត្ថភាព និងយន្តការគាំទ្រនានាទាំងថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់ក្រោមជាតិ តាមរយៈការរៀបចំគោលការណ៍ណែនាំ និង បទដ្ឋានគតិយុត្តនានា រួមមាន គោលការណ៍ណែនាំជាតិស្តីពីការផ្ទៀងផ្ទាត់ស្ថានភាពបញ្ចប់ការបន្ទាបបង់ ពាសវាលពាសកាល និងឯកសារអភិក្រម ស្តីពីទឹកស្អាត និងអនាម័យសម្រាប់ទាំងអស់គ្នា។

**២. ៣. ការធ្វើពិពិធកម្មសេដ្ឋកិច្ចសេដ្ឋកិច្ចជនបទ**

កម្មវិធីនេះ សម្រេចបាននូវវឌ្ឍនភាពគួរឱ្យកត់សម្គាល់។ ក្រសួងបានផ្តួចផ្តើមគំនិតឱ្យបង្កើត ការងារ មុខរបរ សហគ្រិនភាព ក៏ដូចជាសកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ចនានា ក្រោមរូបភាពចម្រុះដោយមានទាំងមុខ របរកសិកម្ម និងមុខរបរមិនមែនកសិកម្មនៅតាមសហគមន៍ ដែលបាននិងកំពុងចូលរួមចំណែកលើក កម្ពស់ជីវភាពរស់នៅ ក៏ដូចជាកាត់បន្ថយភាពក្រីក្ររបស់ប្រជាជននៅតំបន់ជនបទ។ បន្ថែមពីលើនេះ ការ ធ្វើពិពិធកម្មសេដ្ឋកិច្ចជនបទ បានផ្តល់ឱ្យគ្រួសារនីមួយៗទទួលបានប្រាក់ចំណូលបន្ថែម និងបានប្រែក្លាយ សង្គមជនបទមានភាពសុខដុមរមនា កាត់បន្ថយការធ្វើចំណាកស្រុកទៅកាន់ទីក្រុង ឬឆ្លងដែនដោយ ប្រថុយប្រថានទៅប្រទេសដទៃ និងជំរុញឱ្យមានការផ្លាស់ប្តូរជីវភាពរស់នៅដោយផ្ទាល់របស់ប្រជាជននៅ តំបន់ជនបទប្រកបដោយបរិយាប័ន្ន ទាំងផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច វប្បធម៌ និងបរិស្ថាន និងឈានទៅប្រែ ក្លាយរបៀបរបបនៃការរស់នៅឱ្យមានលក្ខណៈកាន់តែស៊ីវិល័យប្រហាក់ប្រហែលនឹងទីក្រុងដែរ។

ទន្ទឹមនឹងនេះ សហគមន៍ជនជាតិដើមភាគតិចក៏ទទួលបាននូវការយកចិត្តទុកដាក់ ក្នុងការអភិវឌ្ឍ

ទាំងផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច និងវប្បធម៌ ដោយពួកគាត់មានសិទ្ធិពេញលេញក្នុងការចូលរួមធ្វើសេចក្តីសម្រេចចិត្តនានា ក្នុងការកសាងគោលនយោបាយជាតិ និងវិធានការសង្គម ដើម្បីឱ្យពួកគាត់អាចបំពេញនូវសេចក្តីត្រូវការចាំបាច់សម្រាប់ការរស់នៅប្រកបដោយសេចក្តីថ្លៃថ្នូរ គោរពអត្តសញ្ញាណ វប្បធម៌ ទំនៀមទម្លាប់ ភាសា និងប្រពៃណី។

ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទបាននិងបន្តអនុវត្តផែនការយុទ្ធសាស្ត្រឆ្នាំ២០២១-២០២៣ ដើម្បីជំរុញកំណើនសេដ្ឋកិច្ចនៅជនបទ និងកាត់បន្ថយគម្លាតរវាងទីប្រជុំជន និងជនបទ។ ក្នុងឆ្នាំ២០២២ នេះ ក្រសួងអនុវត្តសកម្មភាពការងារសម្រេចគោលដៅបានចំនួន ៩១,៩% នៃផែនការឆ្នាំ។ បើប្រៀបធៀបទៅនឹងឆ្នាំ២០២១ ក្រសួងអនុវត្តបានខ្ពស់ជាងប្រមាណ ៤២,៥% ដែលក្នុងនោះ ( ១ ).ការជំរុញការបង្កើតការងារ និងមុខរបរនៅជនបទទទួលបាន ៧៨,៦% នៃផែនការ មានការកើនឡើង ៤៣,៦% ធៀបនឹងឆ្នាំ២០២១ ( ២ ).ការជំរុញសកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ចគ្រួសារនៅជនបទទទួលបាន ៨៧,៥% មានការកើនឡើង ៤៥,៥% ធៀបនឹងឆ្នាំ២០២១ ( ៣ ).ការបណ្តុះបណ្តាលធនធានមនុស្ស និងជំនាញមូលដ្ឋានទទួលបាន ៩៣,១% មានការកើនឡើងរហូតដល់ ៨០,១% ធៀបនឹងឆ្នាំ២០២១ ( ៤ ).ការអភិវឌ្ឍចម្រុះសម្រាប់សហគមន៍ជនបទទទួលបាន ៩៤,៦% មានការកើនឡើងរហូតដល់ ៥៨,៦% ធៀបនឹងឆ្នាំ២០២១ ( ៥ ).ការអភិវឌ្ឍ និងអភិរក្សជនជាតិដើមភាគតិច ទទួលបាន ៨៩% មានការកើនឡើងរហូតដល់ ២៩% ធៀបនឹងឆ្នាំ២០២១ និង( ៦ ).ការលើកកម្ពស់ជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជនជនបទ ដោយមន្ទីរជំនាញទាំង ២៥ ទទួលបាន ១០០% មានការកើនឡើងរហូតដល់ ៣៩% ធៀបនឹងឆ្នាំ២០២១។

**២.៤. ការពង្រឹងសេវាគាំទ្ររដ្ឋបាល និងកិច្ចការទូទៅ**

ក្រសួងបានយកចិត្តទុកដាក់យ៉ាងខ្លាំង ក្នុងការពង្រឹងសេវាគាំទ្ររដ្ឋបាល និងកិច្ចការទូទៅដើម្បីធានាប្រសិទ្ធភាពនៃការគ្រប់គ្រងក្រសួង គាំទ្រដល់កម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍ធនធានមនុស្សនិងអភិបាលកិច្ចល្អ ការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយនិរន្តរភាពទាំងនៅថ្នាក់ជាតិនិងនៅថ្នាក់ក្រោមជាតិ សំដៅរួមចំណែកក្នុងការអនុវត្តកម្មវិធីកំណែទម្រង់រដ្ឋបាលសាធារណៈ កំណែទម្រង់ការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ កំណែទម្រង់វិមជ្ឈការ និងវិសហមជ្ឈការ និងកំណែទម្រង់ដទៃទៀតឱ្យកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។ សមត្ថភាពរបស់ស្ថាប័នរួមនឹងសមត្ថភាពរបស់មន្ត្រីរាជការមានការរីកចម្រើនគួរឱ្យកត់សម្គាល់ តាមរយៈការបណ្តុះបណ្តាល និងការពង្រឹងសមត្ថភាព។ ការរៀបចំផែនការ ការគ្រប់គ្រងនិងការប្រើប្រាស់ថវិកា ត្រូវបានរៀបចំប្រកបដោយគុណភាព និងកាន់តែប្រសើរឡើង ស្របតាមគោលការណ៍ណែនាំ ក៏ដូចជាបទដ្ឋានគតិយុត្តដែលបានដាក់ចេញដោយរាជរដ្ឋាភិបាល។

កម្មវិធីពង្រឹងសេវាគាំទ្ររដ្ឋបាល និងកិច្ចការទូទៅក្នុងឆ្នាំ២០២២ អនុវត្តសកម្មភាពការងារទទួលបានលទ្ធផលប្រមាណ ១០០% នៃផែនការឆ្នាំ។ ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ សម្រេចបានសមិទ្ធផលធំៗជាច្រើន និងបានរួមចំណែកយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការអនុវត្តការងារកែទម្រង់ការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ ពិសេសក្នុងដំណាក់កាលទី៣+២ គឺការផ្សារភ្ជាប់ថវិកាទៅនឹងគោលនយោបាយ។

ស្តែងចេញពីគោលនយោបាយខាងលើ ក្រសួងបានរៀបចំផែនការវិនិយោគសាធារណៈបីឆ្នាំរំកិល ឆ្នាំ( ២០២១-២០២៣ )ដោយសម្រេចបានគម្រោងវិនិយោគសរុបចំនួន ២៥គម្រោង ដែលមានទឹកប្រាក់សរុបចំនួន ៥៦៦ ៥៩១ លានរៀល សម្រាប់រយៈពេល ៣ឆ្នាំ ( ២០២១-២០២៣ )ដោយក្នុងនោះ គម្រោងកំពុងដំណើរការមានចំនួន ១០គម្រោង មានទឹកប្រាក់សរុបចំនួន ៣៧៥ ៧១១ លានរៀល

សម្រាប់ឆ្នាំ ២០២១-២០២៣ និងទឹកប្រាក់ចំនួន ៥៨ ០៣៨ លានរៀល សម្រាប់ឆ្នាំ២០២២។

គម្រោងវិនិយោគសាធារណៈ ក្រោមជំនួយហិរញ្ញប្បទានពីដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ទាំងទ្វេភាគី និងពហុភាគី បានជួយជំរុញការអភិវឌ្ឍនៅតំបន់ជនបទឱ្យមានសន្ទុះយ៉ាងលឿន ពិសេសបានរួមចំណែកអភិវឌ្ឍន៍ លើផ្នែកហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធវីងនិងទន់ និងបានលើកកម្រិតជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជនជនបទបានល្អ ប្រសើរឡើងជាបន្តបន្ទាប់។ ជាមួយគ្នានេះ ក្រសួងបានយកចិត្តទុកដាក់រៀបចំផែនការយុទ្ធសាស្ត្រថវិកា ឆ្នាំ២០២៣-២០២៥ ដោយបានធ្វើសមាហរណកម្មថវិកាមូលធន និងថវិកាចរន្តបញ្ចូលគ្នាតាមកម្មវិធី អនុកម្មវិធី និងរក្សាបានគម្លាតរវាងថវិកាកម្មវិធីប្រចាំឆ្នាំ និងផែនការយុទ្ធសាស្ត្រថវិកា ៣ឆ្នាំ បានក្នុងអត្រា ៨% ដែលអាចឆ្លើយតបបាននឹងកំណែទម្រង់ការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈដែលបានកំណត់ក្នុងរង្វង់១០%។

ទន្ទឹមនឹងនេះ ក្រសួងបានរៀបចំសៀវភៅគោលការណ៍ណែនាំការគ្រប់គ្រងថវិកាកម្មវិធី និងអនុ កម្មវិធីឆ្នាំ២០២២ ដើម្បីផ្តល់នូវការអនុវត្តថវិកាឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព និងស័ក្តិសិទ្ធភាព រក្សាបានតុល្យភាព នៃវិហារសាច់ប្រាក់ និងធានានិរន្តរភាពការអនុវត្តផែនការសកម្មភាពពីដើមឆ្នាំដល់ចុងឆ្នាំ។ ក្នុងការវិភាជន៍ កញ្ចប់ថវិកាប្រចាំឆ្នាំ ក្រសួងបានបង្កើតក្រុមការងារថវិកាដើម្បីផ្តល់ការណែនាំរៀបចំ និងបែងចែកកញ្ចប់ ថវិកាទៅតាមកម្មវិធីអាទិភាពនីមួយៗរបស់ក្រសួង។ ក្នុងឆ្នាំ២០២២ នេះ ក្រសួងបានរៀបចំសិក្ខាសាលា ពាក់ព័ន្ធនឹងការងារថវិកាចំនួន ៨លើក បានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងសហប្រតិបត្តិការរវាងអង្គការមិនមែន រដ្ឋាភិបាល និងក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទចំនួន ៤៣កិច្ចព្រមព្រៀង និងបានចុះពិនិត្យសមិទ្ធផលការងារ របស់អង្គការចំនួន ៣៣ ( ភ្ជាប់ជូនក្នុងតារាងឧបសម្ព័ន្ធទី៣ ) ។ ការងារសវនកម្មផ្ទៃក្នុង និងអធិការកិច្ច អនុវត្តបាន ១០០% ធៀបនឹងផែនការឆ្នាំ ក្នុងនោះបានចុះធ្វើសវនកម្មនៅអង្គភាពចំនួន ២៧ អង្គភាព រួម មាន មន្ទីរអភិវឌ្ឍន៍ជនបទរាជធានី-ខេត្តចំនួន ២៥ និងគម្រោងចំនួន ០២, បានតាមដានអនុសាសន៍ សវនកម្មនៅ ១៧ សវនដ្ឋាន រួមមាន មន្ទីរអភិវឌ្ឍន៍ជនបទរាជធានី ខេត្តចំនួន ១៦ និងគម្រោងចំនួន ០១, បានធ្វើសិក្ខាសាលាតាមអនឡាញ ០១ លើក ដែលមានសិក្ខាកាមចូលរួមពីមន្ទីរអភិវឌ្ឍន៍ជនបទរាជធានី ខេត្តទាំង ២៥ បានចុះធ្វើអធិការកិច្ចនៅតាមមន្ទីរអភិវឌ្ឍន៍ជនបទរាជធានី ខេត្តចំនួន ១៦ និងបានចុះ ផ្សព្វផ្សាយនីតិវិធីអធិការកិច្ចបានចំនួន ៤ ខេត្ត។ ការពង្រឹងប្រសិទ្ធភាពនៃការគ្រប់គ្រងរដ្ឋបាល ការងារជន មានពិការភាព និងការងារយេនឌ័រ អនុវត្តសកម្មភាពបាន ១០០% សេវាគាំទ្រគោលនយោបាយអនុវត្ត សកម្មភាពបាន ១០០% ក្នុងនោះសកម្មភាពសេវាគាំទ្ររដ្ឋបាល ហិរញ្ញវត្ថុ និងគោលនយោបាយរបស់ ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទសម្រេចបាន ៩៦,៤%ការជួសជុលថែទាំអគាររដ្ឋបាល ការផ្គត់ផ្គង់សម្ភារបរិក្ខារ បច្ចេកទេសមិនមែនព័ត៌មានវិទ្យា និងការផ្គត់ផ្គង់សម្ភារបរិក្ខារបច្ចេកទេសព័ត៌មានវិទ្យា សម្រេចបាន ១០០%។

**៣. បញ្ហា និងការប្រឈម**

ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ ក៏បាននិងកំពុងជួបប្រទះនូវបញ្ហាមួយចំនួន ដូចជា ជំងឺកូវីដ-១៩ នៅតែ បន្តជះឥទ្ធិពលជាអវិជ្ជមានដល់សេដ្ឋកិច្ចជាតិ និងជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជន, ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ បាននិងកំពុងបង្កផលប៉ះពាល់ដោយផ្ទាល់លើហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធជនបទ ដែលទាមទារនូវវានុវត្តន៍ និង បង្កើនការចំណាយធនធានជាច្រើន, ការដឹកជញ្ជូនលើសទម្ងន់កម្រិតកំណត់នៅតែជាបញ្ហាចម្បងដែលនាំ ឱ្យផ្លូវជនបទងាយទទួលរងការខូចខាតជាបន្តបន្ទាប់ ខណៈដែលយានយន្តមួយចំនួនគេចពីការត្រួតពិនិត្យ យានយន្តដឹកជញ្ជូនលើសទម្ងន់កម្រិតកំណត់នៅតាមបណ្តាផ្លូវជាតិ និងផ្លូវខេត្តទៅផ្លូវជនបទ, ការចាក់ បំពេញដីក្នុងទីធ្លាផ្ទះ ឬដីភូមិ ដែលស្ថិតនៅអមសងខាងផ្លូវឡើងខ្ពស់ ដោយពុំបានរៀបចំប្រព័ន្ធលូ

ប្រឡាយ ឬស្នាមភ្លោះសម្រាប់បង្ហូរទឹកឱ្យបានត្រឹមត្រូវ បណ្តាលឱ្យផ្លូវដក់ទឹកនិងឆាប់រងការខូចខាត, ការធ្លាក់ចុះនៃវត្ថុធាតុដើម ពោលគឺដីល្បាយក្រួសសម្រាប់ផ្គត់ផ្គង់ការងារសាងសង់ ថែទាំ ជួសជុល និងកែលម្អលើកកម្រិតផ្លូវជនបទបាននិងកំពុងបង្កផលប៉ះពាល់ដោយផ្ទាល់ដល់គុណភាព តម្លៃនៃការចំណាយធនធាន និងអាយុកាលនៃការប្រើប្រាស់ផ្លូវជនបទ, តម្រូវការសម្រាប់ការងារថែទាំ ជួសជុល និងកែលម្អលើកកម្រិតផ្លូវជនបទ មានការកើនឡើងរហូតដល់ប្រវែង ៤៧ ៩២០ គ.ម គិតត្រឹមឆ្នាំ២០២២ ឯលទ្ធភាពដែលក្រសួងអាចថែទាំ និងជួសជុលផ្លូវជនបទ បានត្រឹមតែប្រវែងប្រមាណ ៤ ២១៣ គ.ម ស្មើនឹង ៩% ក្នុងមួយឆ្នាំនៃប្រវែងផ្លូវសរុប ដែលបណ្តាលឱ្យផ្លូវងាយរងការខូចខាតកាន់តែធ្ងន់ធ្ងរ ហើយអាយុកាលនៃការប្រើប្រាស់ផ្លូវក៏កាន់តែខ្លីផងដែរ។ កត្តាស្ថានភាពភូមិសាស្ត្រ ដូចជា ភូមិ ឬ/និង ឃុំមួយចំនួនត្រូវបានខណ្ឌចែកគ្នាដោយទន្លេ ព្រែក ឬស្ទឹង កត្តានេះ នាំឱ្យប្រជាពលរដ្ឋដែលរស់នៅសងខាងទន្លេមានការលំបាក ក្នុងការប្រាស្រ័យទាក់ទងគ្នា ក៏ដូចជាជួបប្រទះការលំបាកក្នុងការធ្វើសកម្មភាពធុរកិច្ចជាមួយគ្នា ខណៈដែលអត្រាភ្ជាប់ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្លូវជនបទបច្ចុប្បន្នមានប្រមាណជា ៩០% ប៉ុណ្ណោះ។ ភាពជាម្ចាស់និងកម្រិតយល់ដឹងរបស់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងការចូលរួមថែទាំសមិទ្ធផលនានាពិសេសផ្លូវជនបទ នៅមានកម្រិតនៅឡើយដោយសារពួកគាត់យល់ថា សមិទ្ធផល និងកាតព្វកិច្ចថែទាំ ជួសជុល និងសាងសង់ផ្លូវទាំងអស់ជាកិច្ចការរបស់រដ្ឋ។

អត្រាគ្របដណ្តប់ទឹកស្អាត និងអនាម័យក្នុងតំបន់លិចទឹក តំបន់ខ្វះប្រភពទឹក បាននិងកំពុងបង្កផលប៉ះពាល់ដល់អត្រាកំណើនអត្រាគ្របដណ្តប់ទឹកស្អាត និងអនាម័យ។ វិសមភាពនៃការទទួលបានសេវាផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត និងអនាម័យរវាងគ្រួសារដែលមានជីវភាពក្រីក្រ គ្រួសារងាយរងគ្រោះ និងគ្រួសារដែលមានជីវភាពធូរធារនិងខុសគ្នាពីតំបន់មួយទៅតំបន់មួយ ។ ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុដែលបង្កឱ្យខូចខាតដល់ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធនៃសេវាទឹកស្អាត និងអនាម័យ, ការរៀបចំផែនការយុទ្ធសាស្ត្រថវិកា និងថវិកាកម្មវិធីចំពោះរាជធានី/ខេត្ត មិនទាន់មានភាពរលូន និងសមត្ថភាពនៃការរៀបចំសូចនាករក្នុងឆ្នាំ និងសូចនាករលទ្ធផលចុងក្រោយនៅមានកម្រិតនៅឡើយ។

ទន្ទឹមនឹងនេះ ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ ក៏បាននិងកំពុងជួបប្រទះនូវការប្រឈមមួយចំនួនផងដែរដែលទាមទារឱ្យមានដំណោះស្រាយសមស្រប ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងស្ថានភាពជាក់ស្តែងដូចជា ការគ្រប់គ្រងផ្លូវជនបទជាន់គ្នា រវាងដែនសមត្ថកិច្ចនានា បានបង្កផលប៉ះពាល់ដល់ការលើកគម្រោងស្តារ ថែទាំ ជួសជុល និងទប់ស្កាត់រាល់បទល្មើសចរាចរណ៍ផ្សេងៗលើដងផ្លូវ ដើម្បីធានាបាននូវប្រសិទ្ធភាព ស័ក្តិសិទ្ធភាព និងចីរភាពរបស់ផ្លូវជនបទ។ ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទនៅមិនទាន់បានបំពេញនីត្យានុកូលភាពជាសមត្ថកិច្ចផ្លូវជនបទដូចមានចែងក្នុងច្បាប់ស្តីពីផ្លូវថ្នល់ និងអនុក្រឹត្យស្តីពីការបង្កើតគណៈកម្មាធិការត្រួតពិនិត្យយានយន្តដឹកជញ្ជូនលើសទម្ងន់កម្រិតកំណត់នៅឡើយ ហើយក៏មិនអាចចាត់វិធានការផែនការជាក់លាក់នៃ រឺបអូស ឬយាត់ទុកនូវបណ្តាយានយន្តដែលដឹកជញ្ជូនលើសទម្ងន់កម្រិតកំណត់បានដែរ។

កង្វះធនធានហិរញ្ញវត្ថុឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់ពីថវិការដ្ឋ និងការថយចុះនៃហិរញ្ញប្បទានដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ជាបន្តបន្ទាប់ ជាពិសេសជំនួយឥតសំណង ពុំអាចឆ្លើយតបទៅនឹងសេចក្តីត្រូវការជាក់ស្តែង ក្នុងការស្តារថែទាំ ជួសជុល និងកែលម្អលើកកម្រិតផ្លូវជនបទនៅឡើយ។ ការវិនិយោគសេវាអនាម័យទាំងវិស័យសាធារណៈ វិស័យឯកជន និងជំនួយសហប្រតិបត្តិការពីអង្គការដៃគូបានធ្លាក់ចុះដោយសារត្រូវបង្វិលទុនវិនិយោគមួយភាគធំទៅអន្តរាគមន៍ឆ្លើយតប និងទប់ស្កាត់វិបត្តិនៃការឆ្លងរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩, កង្វះថវិកាក៏ជាការប្រឈមផងដែរ ក្នុងការពន្លឿនការចុះកំណត់អត្តសញ្ញាណជនជាតិដើមភាគតិច ការធានាចំណាយត្រូវ

ការពេលវេលាច្រើនសម្រាប់ដំណើរការឯកសារនីមួយៗ ការទូទាត់ថវិកាយ៉ាងយឺតយ៉ាវ ការទម្លាក់ថវិកាបដិភាគយ៉ាងយឺតយ៉ាវបានបង្កជាឧបសគ្គដល់ការអនុវត្តគម្រោងដៃគូអភិវឌ្ឍន៍មួយចំនួន។

កង្វះធនធានមនុស្ស និងសមត្ថភាពមន្ត្រីថ្នាក់ក្រោមជាតិនៅមានកម្រិត ក្នុងការពង្រឹង និងពង្រីកសេវាទឹកស្អាត និងអនាម័យជនបទ ដើម្បីដឹកនាំសម្របសម្រួលក្នុងការអនុវត្តផែនការសកម្មភាពរបស់ខ្លួនជាពិសេសនៅរដ្ឋបាលស្រុក/ក្រុង/ខណ្ឌ ដែលស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលអន្តរកាលនៃកំណែទម្រង់វិមជ្ឈការ។ ការគាំទ្រវិស័យឥណទានជនបទ និងសកម្មភាពបង្កើនប្រាក់ចំណូលផ្សេងៗ នៅមិនទាន់ស្របតាមតម្រូវការរួមជាមួយនឹងការខ្វះខាតទីផ្សារសម្រាប់កសិករ។ ការកំណត់តម្រូវការអាទិភាព និងការរៀបចំផែនការអភិវឌ្ឍន៍ភូមិរបស់គណៈកម្មការអភិវឌ្ឍន៍ភូមិនៅមានកម្រិត។ ចំណេះដឹង និងការចូលរួមរបស់ជនជាតិដើមភាគតិចមិនទាន់បានទូលំទូលាយនៅឡើយ។

**៤. វិធានការដោះស្រាយ**

ដើម្បីដោះស្រាយការប្រឈមខាងលើ ក្រសួងបាននិងកំពុងរៀបចំវិធានការដូចតទៅ (១).កំណត់វិធានផែនការនីយចំពោះបទល្មើសដឹកលើសទម្ងន់លើផ្លូវជនបទ (២).រៀបចំផែនការយុទ្ធសាស្ត្រវិស័យផ្លូវជនបទឱ្យមានសង្គតិភាពនឹងគោលនយោបាយជាតិអភិវឌ្ឍន៍ជនបទឆ្នាំ ២០២៣-២០៣៥ (៣).សាងសង់ផ្លូវជនបទធននឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ (៤).កំណត់អត្តសញ្ញាណផ្លូវជនបទដោយដាក់លេខសម្គាល់ផ្លូវ (៥).រៀបចំផែនការថវិកាឱ្យបានសមស្របតាមតម្រូវការអាទិភាពរបស់ប្រជាជន (៦).ជំរុញការងាររៀបចំបញ្ជីសារពើភ័ណ្ឌផ្លូវជនបទ ដើម្បីចៀសវាងជាន់ខ្សែផ្លូវគ្នារវាងសមត្ថកិច្ចដទៃ(៧).កំណត់យុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍ទឹកស្អាតនិងអនាម័យជនបទ (៨).កំណត់វិធានបច្ចេកទេសសមស្របតាមតម្រូវការភូមិសាស្ត្រ ប្រជាសាស្ត្រ ដោយសាងសង់ប្រភពទឹកឱ្យមាននិរន្តរភាព (៩).ណែនាំប្រជាជនឱ្យយល់ដឹងពីការប្រើប្រាស់ ថែទាំប្រភពទឹកទាំងនោះ ពិសេសអាជ្ញាធរដែនដីដែលត្រូវទទួលខុសត្រូវបន្តក្រោយសាងសង់រួច (១០).ណែនាំបច្ចេកទេសសាងសង់បង្គន់លើទឹកប្រកបដោយគុណភាព (១១).អប់រំប្រជាជនឱ្យយល់ដឹងពីបរិស្ថាន ការសម្អាតជុំវិញលំនៅឋានក្នុងភូមិ ដើម្បីបង្កើនសុខុមាលភាព (១២).រៀបចំគោលនយោបាយអភិវឌ្ឍន៍សហគមន៍ (១៣).ផ្តល់យោបល់ដល់សហគមន៍ផលិតតាមតម្រូវការទីផ្សារ និងមានលក្ខណៈប្រមូលផ្តុំទ្រង់ទ្រាយធំដើម្បីធានាទីផ្សារ និងបង្កើនប្រាក់ចំណូល (១៤).ជំរុញបង្កើនសហគមន៍សន្សំប្រាក់ (១៥).ណែនាំនិងបណ្តុះបណ្តាលរបៀបធ្វើអាជីវកម្មខ្នាតតូច និងមធ្យម (១៦).បង្កើតមជ្ឈមណ្ឌលបណ្តុះបណ្តាលចល័ត នៅតំបន់ដាច់ស្រយាលដើម្បីគាំទ្រដល់កសិករក្រីក្រនៅជនបទ (១៧).បណ្តុះបណ្តាលជនជាតិដើមភាគតិចឱ្យមានជំនាញបំណិនជីវិត និង(១៨).រៀបចំមជ្ឈមណ្ឌលអភិរក្សជនជាតិដើមភាគតិច។

**៥. ទិសដៅការងារសម្រាប់ឆ្នាំ ២០២៣**

ផ្អែកលើគោលនយោបាយ បណ្តាបញ្ហា និងការប្រឈមខាងលើ ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ បានដាក់ចេញនូវបណ្តាសកម្មភាពការងារសម្រាប់ឆ្នាំ ២០២៣ ដូចតទៅ៖

**កម្មវិធីទី១៖ ការអភិវឌ្ឍហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្តនិងគមនាគមន៍ ៖** បន្តបង្កើនការតភ្ជាប់ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្លូវជនបទ ដែលមានភាពធននឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ដើម្បីធានាប្រសិទ្ធភាពនៃការប្រើប្រាស់ផ្លូវជនបទបានយូរអង្វែង និងការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ច សង្គម និងវប្បធម៌នៅតំបន់ជនបទ ដើម្បីឈានទៅសម្រេចគោលដៅប្រែក្លាយការស្ថាបនា ស្ដារ និងកែលម្អផ្លូវជនបទ ពីផ្លូវដី និងផ្លូវល្បាយក្រួសទៅជាកៅស៊ូ



ពីរជាន់ ឬបេតុងដែលធន់នឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ឱ្យបានប្រវែង ១ ៩០០ គ.ម, ការថែទាំជាលក្ខណៈ ខួប លក្ខណៈប្រចាំ និងបន្ទាន់ឱ្យបានប្រវែង ៤ ៨៧១ គ.ម។ ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទនឹងអនុវត្ត សកម្មភាពការងារទាំងឡាយ ដូចខាងក្រោម៖

- បន្តការងាររៀបចំផែនការ និងចុះសិក្សាគម្រោងស្ថាបនា ស្ដារឡើងវិញ កែលម្អ ជួសជុល និង ថែទាំផ្លូវជនបទ
- បន្តការថែទាំ និងជួសជុលផ្លូវជនបទលក្ខណៈខួប លក្ខណៈប្រចាំ និងជួសជុល
- បន្តការងារស្ថាបនា កែលម្អ និងស្ដារឡើងវិញផ្លូវជនបទ និងសំណង់សិល្បកាប្រកបប្រភេទ
- បន្តការងារធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពបញ្ជីសារពើភ័ណ្ឌផ្លូវជនបទ
- បន្តចុះត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃ គម្រោងស្ថាបនា កែលម្អ ស្ដារឡើងវិញ និងថែទាំផ្លូវជនបទ
- រៀបចំសិក្ខាសាលាផ្សព្វផ្សាយលក្ខណៈបច្ចេកទេសស្ថាបនា កែលម្អ និងស្ដារឡើងវិញផ្លូវ ជនបទដល់អ្នកទទួលការ
- រៀបចំផែនការថវិកាប្រចាំឆ្នាំ និងផែនការយុទ្ធសាស្ត្រថវិកា
- បន្តកិច្ចសហការប្រតិបត្តិការជាមួយគម្រោងដៃគូដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្លូវជនបទ។

**កម្មវិធីទី២៖ ការកែលម្អលក្ខខណ្ឌនៃការរស់នៅរបស់សហគមន៍ជនបទ** ដោយមានគោលដៅសម្រេចឱ្យ បានអត្រាគ្របដណ្តប់សេវាទឹកស្អាតនិងអនាម័យជនបទ ៩០% នៅឆ្នាំ២០២៣ ១០០% នៅឆ្នាំ ២០២៥ និងបន្តអនុវត្តផែនការសុវត្ថិភាពទឹកនៅឆ្នាំ ២០២៥- ២០៣០ ខណៈឆ្នាំ២០២២ នេះក្រសួងសម្រេចបាន ជាង ៨០% នៃអត្រាទឹកស្អាតជនបទ និងអនាម័យជនបទ។ ខេត្តចំនួន ៦ ក្លាយជាខេត្ត ODF នៅឆ្នាំ ២០២៣ ខណៈបច្ចុប្បន្នក្រសួងសម្រេចបាន ៣ ខេត្តរួចហើយ។ ដើម្បីសម្រេចឱ្យបាននូវគោលដៅនេះ ក្រសួងបានកំណត់វិធានការមួយចំនួន ដូចខាងក្រោម ៖

- បន្តពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ សម្របសម្រួល និងកៀរគរធនធាន ដើម្បីពង្រីកវិសាលភាពនៃ ការផ្តល់សេវាផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត និងលើកកម្ពស់អនាម័យជនបទ ឱ្យកាន់តែខ្លាំងក្លានិងមាន ប្រសិទ្ធភាពថែមទៀត ដោយផ្តោតលើវិធានការសេដ្ឋកិច្ច វិធានការរដ្ឋបាល និងវិធានការអប់រំ ដើម្បីឆ្លើយតបនឹងបរិបទជាក់ស្តែងនៃសហគមន៍នីមួយៗ
- បន្តជំរុញ និងលើកទឹកចិត្តរាជធានី ខេត្ត ដែលមានអត្រាគ្របដណ្តប់អនាម័យខ្ពស់ ឱ្យក្លាយជា ខេត្តដែលបញ្ឈប់ការបន្ទោបង់ពាសវាលពាសកាល ១០០% និងលើកទឹកចិត្តខេត្តដែលមាន កម្រិតកំណើនអនាម័យទាប ខិតខំរកលទ្ធភាពគ្រប់បែបយ៉ាងក្នុងការគាំទ្រ និងជំនះនូវកត្តារាំងស្ទះ ធ្វើយ៉ាងណាឱ្យសន្ទុះអនាម័យតាមខេត្តទាំងនោះមានការកើនឡើងល្អប្រសើរជាងមុនតាមរយៈ ការផ្លាស់ប្តូរបទពិសោធន៍ពីគ្នាជាប្រចាំពីបណ្តាខេត្តឈានមុខដែលមានបទពិសោធន៍ និង កំណើនអនាម័យខ្ពស់
- បន្តលើកកម្ពស់ការលាងសម្អាតដៃនឹងសាប៊ូ ឱ្យមានកម្រិតកាន់តែខ្ពស់ថែមទៀតទាំងនៅក្នុង សហគមន៍ នៅតាមសាលារៀន និងស្ថាប័នសាធារណៈទាំងអស់ តាមរយៈការអប់រំនិងបង្កើត កន្លែងលាងដៃ រួមទាំងផ្គត់ផ្គង់សម្ភារលាងសម្អាតដៃ
- បន្តកៀរគរធនធានដើម្បីពន្លឿនអត្រាគ្របដណ្តប់អនាម័យនៅជនបទ ជាពិសេសជួយដល់ គ្រួសារក្រីក្រ និងក្រុមជនងាយរងគ្រោះនានា ដើម្បីបង្កលទ្ធភាពឱ្យពួកគេទទួលបានសេវាផ្គត់ ផ្គង់ទឹកស្អាត និងអនាម័យ

- បន្តលើកកម្ពស់ការចូលរួមពីវិស័យឯកជនក្នុងការពង្រឹងសេវាគ្របដណ្តប់អនាម័យជាមូលដ្ឋាននៅជនបទ
- សហការជាមួយអង្គការដៃគូ ចុះពិនិត្យតំបន់គោលដៅ ចៀសវាងការជាន់គ្នា និងដើម្បីពង្រាយធនធានទៅខេត្តខ្សត់ខ្សោយដែលមានតម្រូវការខ្ពស់
- បន្តសហការជាមួយអង្គការដៃគូ ដើម្បីគាំទ្រការងារគោលនយោបាយ និងពង្រឹងសមត្ថភាពស្ថាប័នទាំងថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់ក្រោមជាតិ។
- រៀបចំពិនិត្យឡើងវិញ និងធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពឯកសារគតិយុត្តសម្រាប់វិស័យផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតជនបទ ។

**កម្មវិធីទី៣៖ ពិពិធកម្មសកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ចជនបទ** សំដៅធានាជំរុញកំណើនសេដ្ឋកិច្ចតាមគ្រួសារ នៅតំបន់ជនបទ ធ្វើឱ្យសហគមន៍មានបំណិនជីវិត អាចបង្កើតជំនាញផ្ទាល់ខ្លួន បង្កើតមុខរបរនិងបង្កើនប្រាក់ចំណូល ជំរុញប្រក្រតីភាពនៃ គ.អ.ក បង្កើនការអភិវឌ្ឍសហគមន៍ជនបទបែបចម្រុះនិងកំណត់អត្តសញ្ញាណជនជាតិដើមភាគតិច និងចូលរួមដោះស្រាយការប្រឈមរបស់ជនជាតិដើមភាគតិច។ ដើម្បីសម្រេចឱ្យបាននូវគោលដៅនេះ ក្រសួងបានកំណត់វិធានការមួយចំនួន ដូចខាងក្រោម ៖

- ជំរុញដំណើរការគាំទ្រសហគមន៍សន្សំប្រាក់នៅតាមបណ្តារាជធានី ខេត្ត
- ជំរុញការងារអភិវឌ្ឍន៍ និងសាងសង់ផ្សារជនបទនៅតាមបណ្តាខេត្តគោលដៅ និងរៀបចំព្រឹត្តិការណ៍តាំងពីវណ្ណ៍ផលិតផលជនបទ
- ជំរុញការផ្តល់ឥណទាន និងប្រមូលត្រឡប់មកវិញឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព
- បន្តជំរុញ និងលើកទឹកចិត្តប្រជាពលរដ្ឋឱ្យបង្កើតសហគ្រាសខ្នាតគ្រួសារ និងខ្នាតតូច
- បន្តសកម្មភាពសហប្រតិបត្តិការជាមួយដៃគូ វិស័យឯកជន និងគម្រោងនានា
- បន្តរៀបចំឯកសារគោលការណ៍ នីតិវិធី និងឯកសារគតិយុត្តតាមវិស័យ
- បន្តពង្រឹងការតាមដាន និងវាយតម្លៃ ដើម្បីធានាប្រសិទ្ធភាពនៃការអនុវត្តការងារ
- បន្តពង្រឹងសមត្ថភាពមន្ត្រីរាជការ តាមរយៈការបើកវគ្គបណ្តុះបណ្តាល សិក្ខាសាលា និងការបញ្ជូនមន្ត្រីឱ្យទៅចូលរួមកម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលក្នុង និងក្រៅប្រទេស
- សម្របសម្រួលជាមួយមន្ទីរអភិវឌ្ឍន៍ជនបទរាជធានី ខេត្ត ឱ្យបន្តខិតខំស្វែងរកកិច្ចសហការនិងការគាំទ្រពីគម្រោងកម្មវិធី និងអង្គការនានា ក្នុងការពង្រឹងសមត្ថភាព គ.អ.ក
- បន្តគាំទ្រដល់គម្រោងអភិវឌ្ឍន៍ភូមិចម្រុះ ដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍ទៅជាភូមិគំរូ
- បន្តបណ្តុះបណ្តាលដល់គ្រួសារសហគមន៍ស្តីពី ស្ថានដំណាំគ្រួសារ និងរបៀបធ្វើដីកំប៉ុស្ត
- បន្តបណ្តុះបណ្តាលស្តីពីការត្រៀមបង្ការ និងការកាត់បន្ថយគ្រោះភ័យក្នុងសហគមន៍
- បន្តតាមដានការអនុវត្តសកម្មភាពបណ្តុះបណ្តាលរបស់មជ្ឈមណ្ឌលអភិវឌ្ឍន៍សហគមន៍ខេត្តកំពង់ស្ពឺ ខេត្តតាកែវ និងមជ្ឈមណ្ឌលអភិវឌ្ឍន៍ជនបទកម្ពុជា-កូរ៉េ
- សម្របសម្រួល និងសហការអនុវត្តគម្រោងហិរញ្ញប្បទានថវិកាដៃគូអភិវឌ្ឍន៍
- ពង្រឹងក្នុងការចុះកំណត់អត្តសញ្ញាណជនជាតិដើមភាគតិចចំនួន ១៣ភូមិ និងសម្របសម្រួលរៀបចំបទបញ្ជាផ្ទៃក្នុងសហគមន៍ចំនួន ២០ភូមិ
- បន្តចុះសិក្សាភូមិគោលដៅបន្ថែមទៀត ដើម្បីរៀបចំចុះវាយតម្លៃកំណត់អត្តសញ្ញាណជនជាតិដើមភាគតិច

- បន្តចុះរៀបចំកំណត់ទីតាំងភូមិសាស្ត្រគោលរបស់សហគមន៍ជនជាតិដើមភាគតិចនៅខេត្ត និងសហគមន៍គោលដៅឱ្យបានចំនួន ៤ខេត្ត និង ៧សហគមន៍
- បណ្តុះបណ្តាលប្រជាពលរដ្ឋនៅជនបទឱ្យមានបំណិនជីវិតធននឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ
- រៀបចំសិក្ខាសាលាចែករំលែកចំណេះដឹង និងផ្លាស់ប្តូរបទពិសោធន៍អំពីការអភិវឌ្ឍជនបទ
- បន្តផ្តល់ការបណ្តុះបណ្តាលជំនាញមូលដ្ឋានដល់ប្រជាជនជនបទ

**កម្មវិធីទី៤៖ ការងារពង្រឹងសេវាគាំទ្ររដ្ឋបាល និងកិច្ចការទូទៅ** ជាកម្មវិធីសម្រាប់គាំទ្រដល់កិច្ចដំណើរការចរន្តទាំងមូលរបស់ក្រសួង ក្នុងនោះផ្សព្វផ្សាយការណែនាំបទដ្ឋានគតិយុត្ត គោលនយោបាយ និងសេចក្តីណែនាំនានារបស់រាជរដ្ឋាភិបាលជូនដល់អង្គភាពពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ក្រោមឱវាទក្រសួង រៀបចំផែនការយុទ្ធសាស្ត្រថវិកា ថវិកាកម្មវិធីប្រចាំឆ្នាំ របាយការណ៍វាយតម្លៃសមិទ្ធកម្មនិងហិរញ្ញវត្ថុ នីតិវិធីប្រើប្រាស់ថវិកាលទ្ធកម្ម ការទូទាត់ថវិកា របាយការណ៍សវនកម្ម អធិការកិច្ច តាមដាន ត្រួតពិនិត្យនិងវាយតម្លៃរួមទាំងការងារយេនឌ័រ ជនពិការ ការកែទម្រង់ផ្សេងៗ។ល។ ដើម្បីសម្រេចឱ្យបាននូវគោលដៅនេះ ក្រសួងបានកំណត់វិធានការមួយចំនួន ដូចខាងក្រោម ៖

- បន្តរៀបចំគោលនយោបាយជាតិអភិវឌ្ឍន៍ជនបទឆ្នាំ២០២៣-២០៣២
- បន្តកែសម្រួល ផែនការយុទ្ធសាស្ត្រថវិកា ថវិកាកម្មវិធី ក្នុងបរិបទថ្មីនៃការងារកែទម្រង់ហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ ដំណាក់កាល ទី៣+២ និងដំណាក់កាលទី៤ “ថវិកាសមិទ្ធកម្ម”
- រៀបចំអង្គការថវិកាមួយចំនួនក្លាយជាអង្គការអាណាប័កផ្ទេរសិទ្ធិស្របតាមអនុក្រឹត្យលេខ ២៤២ អនក្រ ចុះថ្ងៃទី១៤ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
- ផ្លាស់ប្តូរទម្រង់បែបបទនៃការរៀបចំថវិកាកម្មវិធីមកជាថវិកាសមិទ្ធកម្ម
- រៀបចំសៀវភៅគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុ (Financial Management Manual)
- បង្កើតក្រុមការងារតាមដាន ត្រួតពិនិត្យនិងវាយតម្លៃគម្រោងទាំងថវិការដ្ឋ និងថវិកាដៃគូ
- កែសម្រួលយន្តការ និងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រង និងអនុវត្តគម្រោងដៃគូឡើងវិញឱ្យប្រសើរឡើង
- បន្តអនុវត្តវិធាន FMIS លើមុខងារថ្មីមួយចំនួនទៀត
- បន្តរៀបចំទ្រព្យសម្បត្តិរដ្ឋតាមប្រព័ន្ធ SAMIS
- រៀបចំសវនកម្មតាមប្រព័ន្ធព័ត៌មានវិទ្យា (ICT Audit)
- បណ្តុះបណ្តាលជំនាញបច្ចេកវិទ្យានវាវត្ថុនិយោជន៍ទៅអនុវត្តបដិវត្តឧស្សាហកម្មទី៤.០
- បន្តជំរុញការងារយេនឌ័រ
- បន្តការងារកែលម្អការគ្រប់គ្រងមន្ត្រី
- បន្តការងារវិមជ្ឈការនិងវិសហមជ្ឈការ
- បន្តពង្រឹងសមត្ថភាពមន្ត្រីរាជការ តាមរយៈការបើកវគ្គបណ្តុះបណ្តាល សិក្ខាសាលា និងការបញ្ជូនមន្ត្រីឱ្យទៅចូលរួមកម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលក្នុង និងក្រៅប្រទេស
- សិក្សាស្រាវជ្រាវ និងចងក្រងកម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលមន្ត្រីរាជការ ព្រមទាំងផលិតឯកសារមេរៀន និង
- រៀបចំពិនិត្យឡើងវិញ និងធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពឯកសារគតិយុត្តពាក់ព័ន្ធដំណើរការរបស់ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ ។

**៦.សន្និដ្ឋាន**

កិត្យានុភាពរបស់ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ត្រូវបានមតិជាតិ និងអន្តរជាតិកត់ត្រាក្នុងប្រវត្តិសាស្ត្រជាបន្តបន្ទាប់ ពិសេសបន្ទាប់ពីកម្ពុជា បានបញ្ចប់ដោយជោគជ័យនូវកិច្ចប្រជុំអាស៊ានលើកទី៤០ និងកិច្ចប្រជុំពាក់ព័ន្ធលើកទី៤១ នៅរាជធានីភ្នំពេញ ដោយមានប្រទេសមហាអំណាចជាច្រើនចូលរួម ប្រកបដោយផ្លែផ្កាយ៉ាងរលូន។ ភាពជោគជ័យនេះបានបញ្ជាក់ពីសុខសន្តិភាព ស្ថិរភាពនយោបាយក្នុងប្រទេស គួបផ្សំនឹងមានភាពស្មោះត្រង់ជំងឺកូវីដ-១៩ ក្នុងប្រទេសផងដែរ។ ក្នុងដំណាក់កាលនេះ ប្រទេសកម្ពុជាបានចាប់ផ្តើមដំណើរការសេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញយ៉ាងឆាប់រហ័សដែលបាននាំនូវកំណើនសេដ្ឋកិច្ចកើនដល់ ៥,១% ក្នុងឆ្នាំ២០២២ និងបានបង្កលក្ខណៈឱ្យប្រជាជននៅទូទាំងប្រទេសទទួលបានជីវភាពរស់នៅល្អប្រសើរ និងសុខភាពត្រូវបានកែលម្អឡើងវិញ។

លទ្ធផលដែលសម្រេចបានខាងលើនេះ គឺអាស្រ័យលើកត្តាសុខសន្តិភាព ស្ថិរភាពនយោបាយសណ្តាប់ធ្នាប់សង្គមដោយមានការគាំទ្រ និងចូលរួមយ៉ាងពេញទំហឹងក្រោមការដឹកនាំប្រកបដោយគតិបណ្ឌិតរបស់ **សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន** នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដែលបានដាក់ចេញនូវចក្ខុវិស័យ កម្មវិធីនយោបាយ និងយុទ្ធសាស្ត្រចតុកោណដំណាក់កាលទី៤ ដ៏ត្រឹមត្រូវច្បាស់លាស់ និងឆ្លើយតបចំគោលដៅទៅនឹងសំណូមពររបស់ប្រជាពលរដ្ឋ និងលើកកម្ពស់ឧត្តមប្រយោជន៍ជាតិ។ ដោយផ្អែកលើលទ្ធផលជាស្នាដៃដ៏ធំធេងខាងលើ និងដោយមានកត្តារួមផ្សំជាច្រើន នៅឆ្នាំ២០២៣ ខាងមុខនេះ ក្រសួងនឹងបន្តរៀបចំផែនការយុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍ជនបទរយៈពេល ៥ឆ្នាំសម្រាប់នីតិកាលទី៧ ក្នុងការបន្តបេសកកម្មរបស់ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ រួមចំណែកកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ ប្រែក្លាយប្រទេសកម្ពុជាជាប្រទេសដែលមានប្រាក់ចំណូលមធ្យមកម្រិតខ្ពស់ ឆ្នាំ២០៣០ និងជាប្រទេសមានប្រាក់ចំណូលខ្ពស់ ឆ្នាំ២០៥០។

**រដ្ឋមន្ត្រី**

**តារាងឧបសម្ព័ន្ធទី ១**

**លទ្ធផលការងារសម្រេចបានក្នុងឆ្នាំ ២០២២ តាមកម្មវិធី អនុកម្មវិធី ចង្កោមសកម្មភាព និងសកម្មភាព**

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
<b>១</b>	<b>កម្មវិធីទី១៖ ការអភិវឌ្ឍហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្ត និងគមនាគមន៍</b>			
<b>១.១</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី១៖ ការជួសជុល និងរក្សាគុណភាពផ្លូវជនបទ</b>			
១.១.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការថែទាំផ្លូវជាលក្ខណៈខួប	៣៥៣	គ.ម	
	-សកម្មភាពទី ១៖ ថែទាំផ្លូវក្រាលល្បាយក្រស	៣២៥	គ.ម	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ថែទាំផ្លូវក្រាលកៅស៊ូ	២៨	គ.ម	
១.១.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ការថែទាំផ្លូវជាលក្ខណៈប្រចាំ	៣ ៧០៩	គ.ម	
	-សកម្មភាពទី ១៖ ថែទាំផ្លូវក្រាលល្បាយក្រស	២ ៥២២	គ.ម	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ថែទាំផ្លូវក្រាលកៅស៊ូ	១ ១៨៧	គ.ម	
១.១.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ ការជួសជុលផ្លូវជាលក្ខណៈបន្ទាន់	១៥១	គ.ម	
	-សកម្មភាពទី១៖ ជួសជុលផ្លូវរងការខូចខាតមិនអាចចរាចរបានដោយអន្លើៗ	១៥១	គ.ម	
<b>១.២</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី២៖ ការពង្រីកវិសាលភាពនៃការស្ថាបនា លើកកម្រិតហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្លូវជនបទ (ជំពូក២១)</b>			
១.២.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការស្ថាបនា និងកែលម្អផ្លូវជនបទ	២៦១	គ.ម	
	-សកម្មភាពទី ១៖ ស្ថាបនាផ្លូវល្បាយក្រស	១៣២	គ.ម	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ស្ថាបនាផ្លូវកៅស៊ូ និងបេតុង	១២៩	គ.ម	
១.២.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ការស្ថាបនាសំណង់សិល្បកាវ	៣ ០៩៤	កន្លែង/ស្លាក	

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ១៖ ការស្ថាបនាសំណង់សិល្បកម្ម និងស្លាកសញ្ញាចរាចរណ៍	៣ ០៩៤	កន្លែង/ស្លាក	
<b>១.៣</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី៣៖ ការរៀបចំបញ្ជីសារពើភ័ណ្ណ និងមូលដ្ឋានទិន្នន័យផ្លូវជនបទ</b>			
១.៣.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការរៀបចំបញ្ជីសារពើភ័ណ្ណផ្លូវជនបទ	៤៧ ៩១៩	គ.ម	
	-សកម្មភាពទី ១៖ ការរៀបចំបញ្ជីសារពើភ័ណ្ណផ្លូវជនបទ	៤៧ ៩១៩	គ.ម	
១.៣.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ការរៀបចំផែនទីផ្លូវជនបទ	៩៣	ខ្សែ	
	-សកម្មភាពទី ១៖ ផែនទីត្រួតពិនិត្យផ្លូវជនបទ	៩៣	ខ្សែ	
<b>១.៤</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី៤៖ ការផ្តល់សេវាហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្តជនបទដោយមន្ទីរជំនាញ ២៥</b>			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ការងារថែទាំផ្លូវជនបទជាលក្ខណៈប្រចាំ	៦៧,៨	គ.ម	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ការងារថែទាំ ជួសជុលស្ពាន និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធជនបទ	៧៩,៧	គ.ម	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ ការងារថែទាំផ្លូវទប់ទល់នឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ( ដាំកូនឈើ )	៣៦ ១៥៩	ដើម	
	-សកម្មភាពទី ៤៖ ការរាប់ចំនួនចរាចរណ៍យានយន្ត	១៤១	ខ្សែ	
	-សកម្មភាពទី ៥៖ ការសាងសង់ទីទួលសុវត្ថិភាព	១២	កន្លែង	
	-សកម្មភាពទី ៦៖ ត្រួតពិនិត្យការដឹកជញ្ជូនលើសទម្ងន់កម្រិតកំណត់លើផ្លូវជនបទ	៩៨	លើក	
<b>គម្រោង</b>	<b>គម្រោងសាច់ប្រាក់ពលកម្ម</b>	៩១៤	គ.ម	ថវិកាមិនមែនកម្មវិធី
សកម្មភាពទី១	-ស្ថាបនាផ្លូវក្រាលល្បាយក្រស	៣៣៥	គ.ម	
សកម្មភាពទី២	-ស្ថាបនាផ្លូវដី	៥៧៩	គ.ម	
<b>២</b>	<b>កម្មវិធីទី២៖ ការកែលម្អលក្ខខណ្ឌនៃការរស់នៅរបស់សហគមន៍ជនបទ</b>			
២.១	អនុកម្មវិធីទី១៖ ការស្ថាបនាហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធទឹកស្អាតជនបទ			

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
២.១.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការសាងសង់អណ្តូងទឹកធន់នឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ	៣០៦	អណ្តូង	
	-សកម្មភាពទី ១៖ សាងសង់អណ្តូងទឹកធន់នឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ	៣០៦	អណ្តូង	
២.១.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ការសាងសង់ប្រភពទឹកស្អាតជនបទ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ សាងសង់ស្រះសហគមន៍	១០	ស្រះ	
	-សកម្មភាពទី ២៖ សាងសង់អាងត្រងទឹកភ្លៀង	៤៩	កន្លែង	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ សាងសង់ប្រព័ន្ធចែកចាយទឹកតាមបណ្តាញបំពង់ខ្នាតតូចសហគមន៍	៥	កន្លែង	
	-សកម្មភាពទី ៤៖ សាងសង់ស្ថានីយ៍ទឹកសហគមន៍ ( សម្រាប់ច្រកជបហូប )	១	កន្លែង	
២.២	<b>អនុកម្មវិធីទី២៖ ការបង្កើនប្រសិទ្ធភាពនៃការប្រើប្រាស់ទឹកស្អាតជនបទ</b>			
២.២.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការបណ្តុះបណ្តាលបច្ចេកទេសថែទាំ និងជួសជុលអណ្តូងទឹក			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ប្រជុំពិគ្រោះយោបល់ស្តីពីការពិនិត្យ និងកែសម្រួលសេចក្តីព្រាងសៀវភៅណែនាំបច្ចេកទេសអប្បបរមា (ផ្នែកប្រភពទឹកក្រោមដី) សម្រាប់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកជនបទ	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ សិក្ខាសាលា ស្តីពីការបូកសរុបលទ្ធផលការងារដែលសម្រេចបានក្នុងឆ្នាំ ២០២១ និងលើកទិសដៅការងារការផ្គត់ផ្គង់ទឹក ការសម្អាត និងអនាម័យជនបទ	១	វគ្គ	
២.២.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ការអប់រំប្រជាពលរដ្ឋយល់ដឹងពីការប្រើប្រាស់ទឹកស្អាត			
	-សកម្មភាពទី ១៖ សិក្ខាសាលាបណ្តុះបណ្តាល ស្តីពីការប្រមូលទិន្នន័យអំពីបរិស្ថាន និងសុវត្ថិភាពសង្គមសម្រាប់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹក និងអនាម័យជនបទ	១	វគ្គ	
	-សកម្មភាពទី ២៖ សិក្ខាសាលា នៃអង្គវិបស្សនារបស់ក្រុមការងារការផ្គត់ផ្គង់ទឹក ការសម្អាត និងអនាម័យជនបទ	១	វគ្គ	
២.២.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ ការរៀបចំផែនការសុវត្ថិភាពទឹក	៨	លើក	
	-សកម្មភាពទី ១៖ ប្រជុំពិគ្រោះយោបល់ ស្តីពីការពិនិត្យ និងកែសម្រួលសេចក្តីព្រាងសៀវភៅណែនាំបច្ចេកទេសអប្បបរមា (ផ្នែកប្រភពលើដី) សម្រាប់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកជនបទ	១	លើក	

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ២៖ ប្រជុំពិគ្រោះយោបល់ ស្តីពីការពិនិត្យ និងកែសម្រួលសេចក្តីព្រាងសៀវភៅណែនាំ បច្ចេកទេសអប្បបរមា (ផ្នែកប្រភពផុស) សម្រាប់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកជនបទ	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ សិក្ខាសាលាបណ្តុះបណ្តាលបច្ចេកទេស ស្តីពីការបង្កើនភាពធន់នឹងគ្រោះមហន្តរាយ និងការគ្រប់គ្រងធនធានទឹកនៅកម្ពុជា	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៤៖ ប្រជុំពិគ្រោះយោបល់ ស្តីពីការពិនិត្យ និងកែសម្រួលសេចក្តីព្រាងសៀវភៅណែនាំបច្ចេកទេសផែនការសុវត្ថិភាពទឹកជនបទ	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៥៖ សិក្ខាសាលា ស្តីពីការយល់ដឹងអំពីផែនការសុវត្ថិភាពទឹកជនបទ	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៦៖ សិក្ខាសាលាបណ្តុះបណ្តាល ស្តីពីផែនការសុវត្ថិភាពទឹកជនបទ	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៧៖ សិក្ខាសាលាបណ្តុះបណ្តាលគោលការណ៍ណែនាំ ស្តីពីគុណភាពទឹកផឹកជនបទ	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៨៖ សិក្ខាសាលាបណ្តុះបណ្តាលបច្ចេកទេស ស្តីពីឧបករណ៍តាមដានកម្ពស់ទឹកក្រោមដី	១	លើក	
២.២.៤	ចង្កោមសកម្មភាពទី៤៖ ការតាមដាន ត្រួតពិនិត្យការងារទឹកស្អាតជនបទ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ តាមដាន ត្រួតពិនិត្យការងារទឹកស្អាតជនបទ	២៥	រាជធានី ខេត្ត	
២.៣	<b>អនុកម្មវិធីទី៣៖ ការស្ថាបនាហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្តអនាម័យជនបទ</b>			
២.៣.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការសាងសង់បង្គន់អនាម័យសម្រាប់ប្រជាជនជនបទ	២ ៧១៩	បង្គន់	
	-សកម្មភាពទី ១៖ ជ្រើសរើសចំនួនគ្រួសារក្រីក្រនៅតាមភូមិគោលដៅដើម្បីផ្តល់សម្ភារៈបង្គន់អនាម័យ	២ ៧១៩	បង្គន់	
២.៣.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ការស្រង់ទិន្នន័យបញ្ជីសារពើភ័ណ្ឌបង្គន់អនាម័យ	១២០	ភូមិ	
	-សកម្មភាពទី ១៖ ស្រង់ទិន្នន័យបញ្ជីសារពើភ័ណ្ឌបង្គន់អនាម័យ	១២០	ភូមិ	
២.៤	<b>អនុកម្មវិធីទី៤៖ ការលើកកម្ពស់ការរស់នៅស្អាត ការអប់រំសុខភាព និងអនាម័យជនបទ</b>			
២.៤.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការពង្រឹងសមត្ថភាពស្ថាប័នក្នុងការលើកកម្ពស់ការរស់នៅស្អាត និងអនាម័យជនបទ			



ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ១៖ វាយតម្លៃនិងផ្សព្វផ្សាយគោលការណ៍ណែនាំអំពីការលើកកម្ពស់អនាម័យជនបទ (CLTS, HP, San Mark, SCE, BCC, FSM, Smart Subsidy)	២៦	វគ្គ	
	-សកម្មភាពទី ២៖ បណ្តុះបណ្តាល និងពង្រឹងសមត្ថភាពមន្ត្រីថ្នាក់ជាតិ និងក្រោមជាតិអំពីវិធីសាស្ត្រ បច្ចេកទេស ក្នុងការលើកកម្ពស់អនាម័យជនបទ	៨	វគ្គ	
២.៤.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ បង្កើនការប្រើប្រាស់បង្គន់អនាម័យដែលមានការកែលម្អប្រកបដោយនិរន្តរភាព			
	-សកម្មភាពទី ១៖ សិក្សាស្ថានភាពភូមិ ខេត្តគោលដៅចំនួន១៦	១៧០	ភូមិ	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ជំរុញអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាននិងសហគមន៍ជនបទឱ្យអនុវត្តកម្មវិធីលើកកម្ពស់អនាម័យជនបទប្រកបដោយបរិយាប័ន្ន	៣០	ដង	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ សិក្ខាសាលាពិភាក្សាអំពីបច្ចេកទេសស្តាររណ្តៅបង្គន់ (FSM)	១	ដង	
	-សកម្មភាពទី ៤៖ ពិនិត្យតាមដាន និងវាយតម្លៃ (M&E)	១៦	ដង	
២.៤.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ លើកកម្ពស់ការផ្លាស់ប្តូរវិធានប្រតិបត្តិ ការរស់នៅស្អាត និងអនាម័យ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ប្រារព្ធទិវាជាតិលើកកម្ពស់អនាម័យជនបទ ១៣ វិច្ឆិកា	១៦	ដង	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ប្រារព្ធទិវាពិភពលោកលាងសម្អាតដៃ ១៥ តុលា	១៦	ដង	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ បង្កើត និងបោះពុម្ពឡើងវិញនូវសម្ភារៈឧបទ្វេសសម្រាប់អប់រំអនាម័យ	១៥	ឈុត	
	-សកម្មភាពទី ៤៖ ផ្សព្វផ្សាយការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងអំពីអនាម័យតាមរយៈប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយ	២	ដង	
២.៤.៤	ចង្កោមសកម្មភាពទី៤៖ វិធានការលើកកម្ពស់សុខភាព ការរស់នៅស្អាត និងអនាម័យជនបទ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ថ្នាក់ដឹកនាំចុះពិនិត្យការងារតាមបណ្តាខេត្ត និងសេវាគាំទ្ររដ្ឋបាល	៥០	នាក់	
២.៤.៥	ចង្កោមសកម្មភាពទី៥៖ ការងារអប់រំ ជំងឺឆ្លង និងសុខភាពផ្លូវភេទ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ លើកកម្ពស់ការយល់ដឹងពីជំងឺអេដស៍ កាមរោគ សុខភាពបន្តពូជ និងគ្រឿងញៀន ដល់ប្រជាពលរដ្ឋនៅសហគមន៍ជនបទ	២៥	រាជធានី ខេត្ត	

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ២៖ ពិនិត្យតាមដានការងារអប់រំជំងឺអេដស៍ និងសុខភាពផ្លូវភេទ	៤	ខេត្ត	
<b>២.៥</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី៥៖ ការផ្តល់សេវាសុខភាពនិងលក្ខខណ្ឌនៃការរស់នៅសម្រាប់សាធារណៈជនដោយមន្ទីរជំនាញ ២៥</b>			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ផ្សព្វផ្សាយ និងអប់រំសហគមន៍ពីលក្ខខណ្ឌនៃការរស់នៅស្អាត	១៧៦	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ បង្កើនសហគមន៍ក្នុងការបញ្ឈប់បន្ទោរបង់ពាសវាលពាសកាល (ODF)	៧៨	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ ប្រារព្ធទិវាលាងសម្អាតដៃពិភពលោកតាមខេត្ត	១១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៤៖ ប្រារព្ធទិវាអនាម័យ ១៣ វិច្ឆិកាតាមខេត្ត	៥	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៥៖ ផ្សព្វផ្សាយការប្រើប្រាស់ បរិកោសទឹកស្អាតដោយសុវត្ថិភាព	១២៣	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៦៖ សាងសង់បង្គន់អនាម័យ/បដិភាគសម្ភារៈអនាម័យ	៤៩៦	បង្គន់	
	-សកម្មភាពទី ៧៖ ការងារថែទាំ និងជួសជុលអណ្តូងទឹក	២៥៦	អណ្តូង	
	-សកម្មភាពទី ៨៖ សាងសង់ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធទឹកស្អាតចម្រុះ	៤៤	អណ្តូង/ស្រះ/ អាង	
<b>គម្រោង</b>	<b>គម្រោងសាច់ប្រាក់ពលកម្ម</b>			ថវិកាមិនមែនកម្មវិធី
សកម្មភាពទី ១	-សាងសង់បង្គន់សាធារណៈនៅសាលារៀន និងមណ្ឌលសុខភាព	១៩០	បង្គន់	
<b>៣</b>	<b>កម្មវិធីទី៣៖ ពិពិធកម្មសកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ចជនបទ</b>			
<b>៣.១</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី១៖ ការជំរុញបង្កើតការងារ និងមុខរបរនៅជនបទ</b>			
៣.១.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការផ្តល់គំនិតបង្កើតអាជីវកម្មខ្នាតតូច និងគ្រួសារ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ សិក្ខាសាលាផ្សព្វផ្សាយពីគំនិតផ្តួចផ្តើម និងការគ្រប់គ្រងអាជីវកម្មខ្នាតតូច	១	លើក	
៣.១.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ បង្កើតការកែច្នៃផលិតផលសហគមន៍ជនបទ			

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ១៖ បណ្តុះបណ្តាលគំនិតការកែច្នៃផលិតផលសហគមន៍ជនបទ	១	លើក	
៣.១.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ បង្កើត និងគាំទ្រសហគមន៍សន្សំប្រាក់			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បណ្តុះបណ្តាលសកម្មភាព និងគាំទ្រដំណើរការនៃសហគមន៍សន្សំប្រាក់	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ចុះពិនិត្យ និងតាមដានដំណើរការបណ្តុះបណ្តាលសហគមន៍សន្សំប្រាក់	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ សិក្ខាសាលាស្តីពីការផ្លាស់ប្តូរបទពិសោធន៍ជោគជ័យ និងបញ្ហាប្រឈមរបស់សហគមន៍សន្សំប្រាក់	១	លើក	
៣.១.៤	ចង្កោមសកម្មភាពទី៤៖ បណ្តុះបណ្តាលភាពជាសហគ្រិនភាព			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បណ្តុះបណ្តាល និងការធ្វើសិប្បកម្មផលិតសាប៊ូ	៨	វគ្គ	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ចុះត្រួតពិនិត្យ និងតាមដានការអនុវត្តគម្រោងសិប្បកម្មផលិតសាប៊ូ	១	លើក	
៣.២	<b>អនុកម្មវិធីទី២៖ ការជំរុញសកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ចគ្រួសារនៅជនបទ</b>			
៣.២.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ជំរុញការផ្សព្វផ្សាយផលិតផលសម្រេចសហគមន៍			
	-សកម្មភាពទី ១៖ សិក្ខាសាលាពិគ្រោះយោបល់ ផ្លាស់ប្តូរបទពិសោធន៍ជោគជ័យ និងបញ្ហាប្រឈមរបស់ទីផ្សារផលិតផលជនបទ	១	លើក	
៣.២.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ស្វែងរក និងទំនាក់ទំនងទីផ្សារជួនផលិតករសហគមន៍			
	-សកម្មភាពទី ១៖ សិក្ខាសាលាពិគ្រោះយោបល់ ផ្លាស់ប្តូរបទពិសោធន៍ជោគជ័យ និងបញ្ហាប្រឈមរបស់ទីផ្សារផលិតផលជនបទ	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ សិក្ខាសាលាស្វែងយល់ពីទីផ្សាររបស់ផលិតផលជនបទ	១	លើក	
៣.២.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ ការរៀបចំបង្កើតផ្សារជនបទ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ សាងសង់ផ្សារជនបទ ទំហំ ២០ ម៉ែត្រ x ៤០ ម៉ែត្រ ( ដំណាក់កាលទី ២ )	១	កន្លែង	
៣.២.៤	ចង្កោមសកម្មភាពទី៤៖ គាំទ្រការងារឥណទាននៅសហគមន៍ជនបទ			

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះត្រួតពិនិត្យ និងតាមដានការអនុវត្តគម្រោងឥណទាន	១	វគ្គ	
	-សកម្មភាពទី ២៖ សិក្ខាសាលាស្តីពីការបូកសរុបលទ្ធផលប្រចាំឆ្នាំលើការងារឥណទានជនបទ	៤	វគ្គ	
៣.២.៥	ចង្កោមសកម្មភាពទី៥៖ ពិព័រណ៍ផលិតផលសហគមន៍ជនបទ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះសិក្សា និងរៀបចំទីតាំងសម្រាប់ការតាំងពិព័រណ៍ផលិតផលជនបទនិងសហគមន៍	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ចុះតាំងពិព័រណ៍ផលិតផលជនបទ និងសហគមន៍	១	លើក	
៣.៣	<b>អនុកម្មវិធីទី៣៖ ការបណ្តុះបណ្តាលធនធានមនុស្ស និងជំនាញអាជីព</b>			
៣.៣.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការអនុវត្តគោលនយោបាយអភិវឌ្ឍន៍ធនធានមនុស្ស			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះតាមដាន ត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃស្តីពីការអភិវឌ្ឍធនធានមនុស្សតាមមន្ទីរអភិវឌ្ឍន៍ជនបទខេត្ត	៨	លើក	
៣.៣.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ការស្រាវជ្រាវ និងផលិតព្រឹត្តិប័ត្រព័ត៌មាន			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចងក្រងព្រឹត្តិប័ត្រព័ត៌មានឆ្នាំ២០២២ និងទិន្នន័យខេត្តឆ្នាំ២០២៣	៣ ០០០	ក្បាល	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ចុះប្រមូលព័ត៌មានពីសកម្មភាព និងសមិទ្ធផលនានា សម្រាប់ចងក្រង ព្រឹត្តិប័ត្រព័ត៌មាន និងផ្សព្វផ្សាយទៅក្នុងគេហទំព័រក្រសួងតាមមន្ទីរអភិវឌ្ឍន៍ជនបទខេត្ត	៥៣	លើក	
៣.៣.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ បង្កើតមជ្ឈមណ្ឌលបណ្តុះបណ្តាលជំនាញចល័ត			
	-សកម្មភាពទី ១៖ រៀបចំមធ្យោបាយសម្រាប់ដឹកសម្ភារៈចុះតាមភូមិ	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ទិញសម្ភារៈនិងសារធាតុផ្សំសម្រាប់ផលិតសាប៊ូលាងចាន	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ ចុះតាមដាន និងវាយតម្លៃប្រសិទ្ធភាពបណ្តុះបណ្តាល	៣	លើក	
៣.៣.៤	ចង្កោមសកម្មភាពទី៤៖ ការបណ្តុះបណ្តាលជំនាញអាជីពមូលដ្ឋាន (មជ្ឈមណ្ឌល)			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បណ្តុះបណ្តាលជំនាញមូលដ្ឋានរយៈពេលវែង	១៦	វគ្គ	

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ២៖ បណ្តុះបណ្តាលជំនាញមូលដ្ឋានរយៈពេលខ្លី	៩២	វគ្គ	
<b>៣.៤</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី៤៖ ជំរុញការអភិវឌ្ឍចម្រុះសម្រាប់សហគមន៍ជនបទ</b>			
៣.៤.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការពង្រឹងសមត្ថភាពគណៈកម្មាធិការអភិវឌ្ឍន៍ភូមិ (គ.អ.ភ)			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បើកវគ្គបណ្តុះបណ្តាលពង្រឹងសមត្ថភាព គ.អ.ភ	៣០	វគ្គ	
៣.៤.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ការអភិវឌ្ឍភូមិចម្រុះ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចែកកូនឈើហូបផ្លែចម្រុះ	៤ ០០០	ដើម	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ចែកជូនពូជបន្លែចម្រុះ	៩ ០០០	កញ្ចប់	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ ដឹកស្រះគ្រួសារដល់ប្រជាពលរដ្ឋទំហំ ៥ ម x ៦ ម x ២,៥ ម	៥០	ស្រះ	
៣.៤.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ ការលើកកម្ពស់សន្តិសុខស្បៀងជាលក្ខណៈគ្រួសារ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បើកវគ្គបណ្តុះបណ្តាល ចែកពូជបន្លែ និងចែកសម្ភារៈរោងដីកំប៉ុស្តិ៍	៥	វគ្គ	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ចែកពូជបន្លែ	៣១៥	គ្រួសារ	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ ចែកសម្ភារៈរោងដីកំប៉ុស្តិ៍	៣១៥	គ្រួសារ	
៣.៤.៤	ចង្កោមសកម្មភាពទី៤៖ ការគាំទ្រសកម្មភាពអប់រំក្រៅប្រព័ន្ធដល់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងសហគមន៍			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បណ្តុះបណ្តាលដល់សហគមន៍ ស្តីពីការត្រៀមបង្ការ និងកាត់បន្ថយគ្រោះភ័យក្នុងសហគមន៍	៥	វគ្គ	
៣.៤.៥	ចង្កោមសកម្មភាពទី៥៖ ការគាំទ្រសកម្មភាពមជ្ឈមណ្ឌលអភិវឌ្ឍន៍ជនបទកម្ពុជា-កូរ៉េ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បណ្តុះបណ្តាលជំនាញវិជ្ជាជីវៈដូចជា ដាំដំណាំ ចិញ្ចឹមសត្វ ធ្វើសាប៊ូ ភាពជាអ្នកដឹកនាំ ចលនាកូមិប៊ី	៩	វគ្គ	
៣.៤.៦	ចង្កោមសកម្មភាពទី៦៖ ការគាំទ្រសកម្មភាពបណ្តុះបណ្តាលរបស់មជ្ឈមណ្ឌលអភិវឌ្ឍន៍សហគមន៍			

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ១៖ មជ្ឈមណ្ឌលអភិវឌ្ឍន៍សហគមន៍ខេត្តតាកែវ	១៩	វគ្គ	
	-សកម្មភាពទី ២៖ មជ្ឈមណ្ឌលអភិវឌ្ឍន៍សហគមន៍ខេត្តកំពង់ស្ពឺ	១៥	វគ្គ	
<b>៣.៥</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី៥៖ ការអភិវឌ្ឍ និងអភិរក្សជនជាតិដើមភាគតិច</b>			
៣.៥.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ កំណត់អត្តសញ្ញាណសហគមន៍ជនជាតិដើមភាគតិច			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះវាយតម្លៃកំណត់អត្តសញ្ញាណសហគមន៍ជនជាតិដើមភាគតិច	៧	សហគមន៍	
៣.៥.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ពង្រឹងសមត្ថភាព និងអភិវឌ្ឍន៍សហគមន៍ជនជាតិដើមភាគតិច			
	-សកម្មភាពទី ១៖ រៀបចំអបអរសាទរទិវាអន្តរជាតិជនជាតិដើមភាគតិចលើកទី២៨	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ រៀបចំសិក្ខាសាលាស្តីពី ការកំណត់អត្តសញ្ញាណ និងបទបញ្ជាផ្ទៃក្នុងសហគមន៍ជនជាតិដើមភាគតិច	១	លើក	
៣.៥.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ រៀបចំសហគមន៍គំរូជនជាតិដើមភាគតិច			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បង្កើតសហគមន៍គំរូជនជាតិដើមភាគតិច	១	សហគមន៍	
<b>៣.៦</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី៦៖ ការលើកកម្ពស់កម្រិតជីវភាពរស់នៅតាមជនបទ ដោយមន្ទីរជំនាញទាំង២៥</b>			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ស្រាវជ្រាវតម្រូវការទីផ្សារក្នុងសហគមន៍មូលដ្ឋាន	២៥	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ បណ្តុះបណ្តាលជំនាញមូលដ្ឋានអាជីព	១២	វគ្គ	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ បំផុសចលនាមហាជនចូលរួមបង្កើតជំនាញអាជីពផ្ទាល់ខ្លួន	២១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៤៖ ស្រាវជ្រាវ និងបង្កើតគំនិតច្នៃប្រឌិតអភិវឌ្ឍន៍សហគមន៍មូលដ្ឋាន	១៣	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៥៖ ផ្សព្វផ្សាយទិវាជនជាតិដើមភាគតិចប្រចាំឆ្នាំ	៨៣	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៦៖ ពង្រឹងតួនាទី ភារកិច្ច និងធ្វើបច្ចុប្បន្នភាព គ.អ.ក	១៦៤	លើក	

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ៧៖ ផ្សព្វផ្សាយ និងបង្កើនឥណទានជនបទ	៧៩	លើក	
<b>៤</b>	<b>កម្មវិធីទី៤៖ ពង្រឹងសេវាគាំទ្ររដ្ឋបាល និងកិច្ចការទូទៅ</b>			
<b>៤.១</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី១៖ ការពង្រឹងគុណភាពប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងផែនការអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ</b>			
៤.១.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការពង្រឹងគុណភាពផែនការយុទ្ធសាស្ត្រថវិកា និងថវិកាប្រចាំឆ្នាំ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះពង្រឹងរៀបចំផែនការយុទ្ធសាស្ត្រតាមមន្ទីរអភិវឌ្ឍន៍ជនបទរាជធានី ខេត្ត	២១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ រៀបចំសិក្ខាសាលាណែនាំស្តីពីការរៀបចំផែនការយុទ្ធសាស្ត្រថវិកា, ការពិនិត្យលើវឌ្ឍនភាព និងគុណភាព, សិក្សាពីការកំណត់តំបន់ជនបទ, ស្ថានភាពជនបទ និង ប្រឹក្សាអំពីគោលបំណងសូចនាករ និងគោលដៅ	៨	លើក	
៤.១.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះត្រួតពិនិត្យការអនុវត្តការងាររបស់អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល	៥	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ សិក្ខាសាលាស្តីពីការត្រួតពិនិត្យលទ្ធផលរបស់អង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលដែលបានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយ នឹងក្រសួង	២	វគ្គ	
៤.១.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ តាមដាន និងវាយតម្លៃផែនការប្រចាំឆ្នាំឆ្ពោះទៅរករបាយការណ៍សមិទ្ធកម្ម			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះតាមដានការអនុវត្តផែនការនៅតាមនាយកដ្ឋាន និងមន្ទីរ	១០	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ សិក្ខាសាលាស្តីពីការវាយតម្លៃលទ្ធផលប្រចាំឆ្នាំ និងលើកផែនការទិសដៅបន្ត	១	លើក	
<b>៤.២</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី២៖ ការបង្កើនប្រសិទ្ធភាពនៃការប្រើប្រាស់ថវិកាកម្មវិធី</b>			
៤.២.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ផ្សព្វផ្សាយលទ្ធផលនៃការអនុវត្តថវិកាកម្មវិធី			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បើកវគ្គសិក្ខាសាលាស្តីពីការផ្សព្វផ្សាយលទ្ធផលនៃការអនុវត្តថវិកាកម្មវិធី	១	វគ្គ	
៤.២.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ប្រសិទ្ធភាពនៃការអនុវត្តថវិកាកម្មវិធី			

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះត្រួតពិនិត្យប្រសិទ្ធភាពនៃការអនុវត្តថវិកាកម្មវិធី	២៥	រាជធានី ខេត្ត	
៤.២.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ ពង្រឹងសមត្ថភាពគ្រប់គ្រងបញ្ជីសារពើភ័ណ្ណ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះផ្តល់បញ្ជីសារពើភ័ណ្ណទ្រព្យសម្បត្តិរដ្ឋ	២៥	រាជធានី ខេត្ត	
៤.២.៤	ចង្កោមសកម្មភាពទី៤៖ ពង្រឹងការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធ FMIS			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បើកវគ្គសិក្ខាសាលាពង្រឹងការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធ FMIS	១	វគ្គ	
<b>៤.៣</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី៣៖ ការបង្កើនប្រសិទ្ធភាពសវនកម្មផ្ទៃក្នុង និងអធិការកិច្ច</b>			
៤.៣.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ សិក្ខាសាលាផ្សព្វផ្សាយសវនកម្មផ្ទៃក្នុង			
	-សកម្មភាពទី ១៖ សិក្ខាសាលាផ្សព្វផ្សាយលទ្ធផលសវនកម្មតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ	១	លើក	
៤.៣.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ប្រតិបត្តិការសវនកម្មផ្ទៃក្នុង			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ប្រតិបត្តិការសវនកម្មផ្ទៃក្នុង	២៧	លើក	
៤.៣.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ តាមដានការអនុវត្តតាមអនុសាសន៍សវនកម្មផ្ទៃក្នុង			
	-សកម្មភាពទី ១៖ តាមដានការអនុវត្តតាមអនុសាសន៍សវនកម្មផ្ទៃក្នុង	១៧	លើក	
៤.៣.៤	ចង្កោមសកម្មភាពទី៤៖ ចុះអធិការកិច្ចតាមមន្ទីរអភិវឌ្ឍន៍ជនបទរាជធានី ខេត្ត			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះធ្វើអធិការកិច្ចនៅតាមមន្ទីរអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ	១៦	លើក	
៤.៣.៥	ចង្កោមសកម្មភាពទី៥៖ ផ្សព្វផ្សាយនីតិវិធីអធិការកិច្ច			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះផ្សព្វផ្សាយនីតិវិធីអធិការកិច្ច	៤	លើក	
<b>៤.៤</b>	<b>អនុកម្មវិធីទី៤៖ ការពង្រឹងប្រសិទ្ធភាពគ្រប់គ្រងរដ្ឋបាល និងយេនឌ័រ</b>			
៤.៤.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ ការងារយេនឌ័រ			



ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ១៖ រៀបចំសិក្ខាសាលាផ្សព្វផ្សាយ ស្តីពីទស្សនយោបាយ និងអនុសញ្ញាស៊ី-ដ (CEDAW) និងអនុសាសន៍របស់ សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ រៀបចំសិក្ខាសាលាស្តីពីការលើកកម្ពស់សមភាពយេនឌ័រ និងបង្កើនភាពអង់អាចផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចដល់ស្ត្រីនៅតាមសហគមន៍	១	លើក	
៤.៤.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ការងារជនពិការ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បើកវគ្គសិក្ខាសាលាផ្សព្វផ្សាយការលើកកម្ពស់សិទ្ធិជនមានពិការភាព	១	វគ្គ	
	-សកម្មភាពទី ២៖ តាមដានការបញ្ចូលយេនឌ័រតាមបណ្តាមន្ទីររាជធានី ខេត្ត និងសហគមន៍	២	លើក	
៤.៤.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ ពង្រឹងសមត្ថភាពរដ្ឋបាល និងបុគ្គលិក			
	-សកម្មភាពទី ១៖ សិក្ខាសាលាផ្សព្វផ្សាយស្តីពីការគ្រប់គ្រងរដ្ឋបាល និងបុគ្គលិក	២៥	រាជធានី ខេត្ត	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ចុះត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃការគ្រប់គ្រងរដ្ឋបាល និងបុគ្គលិក	១១	រាជធានី ខេត្ត	
៤.៥	<b>អនុកម្មវិធីទី៥៖ សេវាកម្មទ្រទ្រង់គោលនយោបាយ</b>			
៤.៥.១	ចង្កោមសកម្មភាពទី១៖ សេវាកម្មរដ្ឋបាល ហិរញ្ញវត្ថុ និងគោលនយោបាយ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ រៀបចំបើកផ្តល់ប្រាក់បៀវត្សប្រចាំខែ	២៤	លើក	
៤.៥.២	ចង្កោមសកម្មភាពទី២៖ ការផ្សព្វផ្សាយលទ្ធផលសន្និបាតប្រចាំឆ្នាំ			
	-សកម្មភាពទី ១៖ រៀបចំសន្និបាតបូកសរុបលទ្ធផលការងារប្រចាំឆ្នាំ	១	លើក	
៤.៥.៣	ចង្កោមសកម្មភាពទី៣៖ ការជួសជុល ថែទាំអគាររដ្ឋបាល			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ជួសជុល និងថែទាំអគាររដ្ឋបាលទីស្តីការក្រសួង	១	អគារ	
៤.៥.៤	ចង្កោមសកម្មភាពទី៤៖ ការផ្គត់ផ្គង់សម្ភារៈបរិក្ខារបច្ចេកទេសមិនមែនព័ត៌មានវិទ្យា			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ផ្គត់ផ្គង់សម្ភារៈបរិក្ខារបច្ចេកវិទ្យាមិនមែនព័ត៌មានវិទ្យា	១	លើក	

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
៤.៥.៥	ចង្កោមសកម្មភាពទី៥៖ ការផ្គត់ផ្គង់សម្ភារៈបរិក្ខារបច្ចេកទេសព័ត៌មានវិទ្យា			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ផ្គត់ផ្គង់សម្ភារៈបរិក្ខារបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មានវិទ្យា	១	លើក	
៤.៦	<b>អនុកម្មវិធីទី៦៖ ការពង្រឹងសមត្ថភាព និងសេវាគាំទ្រដោយមន្ទីររាជធានី ខេត្តទាំង ២៥</b>			
	-សកម្មភាពទី ១៖ សេវាគាំទ្ររដ្ឋបាល ហិរញ្ញវត្ថុ និងបៀវត្ស	២៤	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ពង្រឹងប្រតិបត្តិការផែនការអង្គការថវិកា	១០៣	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ ពង្រឹងរដ្ឋបាល និងកិច្ចការទូទៅ	២២៤	លើក	
	-សកម្មភាពទី ៤៖ ពង្រឹងការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសម្បត្តិរដ្ឋ និងការស្រង់ទិន្នន័យបញ្ជីសារពើភ័ណ្ណផ្លូវជនបទ	៦០៤	ខ្សែ	

**តារាងឧបសម្ព័ន្ធទី ២**

**លទ្ធផលការងារសម្រេចបានក្នុងឆ្នាំ ២០២២ ក្រោមគម្រោងហិរញ្ញប្បទានថវិកាដៃគូអភិវឌ្ឍន៍**

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
១	<b>កម្មវិធីទី១៖ ការអភិវឌ្ឍហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្ត និងគមនាគមន៍</b>	៦៣៧,៤៦	គ.ម	
១.១	គម្រោងគ្រប់គ្រងគ្រោះមហន្តរាយនៅកម្ពុជា និងអាស៊ីអាគ្នេយ៍ ក្រោមហិរញ្ញប្បទានសហប្រតិបត្តិការពីធនាគារពិភពលោក (WB)			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ស្ថាបនាផ្លូវចំនួន ២៧ ខ្សែ	១៤៥	គ.ម	
១.២	គម្រោងកែលម្អផ្លូវជនបទជំហានទី ៣ (RRIP-III) ក្រោមហិរញ្ញប្បទានសម្បទានរបស់ធនាគារអភិវឌ្ឍន៍អាស៊ី (ADB) និងមូលនិធិសហប្រតិបត្តិការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចនៃសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ (EDCF)	២២០,៣១	គ.ម	
១.២.១	ធនាគារអភិវឌ្ឍន៍អាស៊ី (ADB)			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ស្ថាបនាផ្លូវក្រាលកៅស៊ូ និងបេតុង	២២០,៣១	គ.ម	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ស្ថាបនាស្ពាន	២	កន្លែង	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ ស្ថាបនាលូមូល និងលូប្រអប់	៦១០	កន្លែង	
១.២.២	មូលនិធិសហប្រតិបត្តិការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចនៃសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ (EDCF)			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ស្ថាបនាផ្លូវក្រាលកៅស៊ូ និងបេតុង	កំពុងដំណើរការសាងសង់		
	-សកម្មភាពទី ២៖ ស្ថាបនាស្ពាន	១១	កន្លែង	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ ស្ថាបនាលូមូល និងលូប្រអប់	៤៩៦	កន្លែង	
១.៣	គម្រោងខ្សែច្រវាក់ផលិតកម្មដោយភាគៈបរិស្ថាន (CFAVC) ក្រោមហិរញ្ញប្បទានធនាគារអភិវឌ្ឍន៍អាស៊ី (ADB) និងមូលនិធិអាកាសធាតុបែតុង			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ស្ថាបនាផ្លូវក្រាលកៅស៊ូ និងបេតុង	៧១,១	គ.ម	

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
១.៤	គម្រោងកែលម្អផ្លូវជនបទជំហាន ២ ក្រោមហិរញ្ញប្បទានឥតសំណងពីរដ្ឋាភិបាលនៃសាធារណរដ្ឋប្រជាមានិតចិន -សកម្មភាពទី ១៖ ស្ថាបនាផ្លូវក្រាលកៅស៊ូ និងបេតុង	១២០,០៥	គ.ម	
១.៥	គម្រោងកែលម្អផ្លូវជនបទជំហាន ២ ក្រោមហិរញ្ញប្បទានធនាគារអភិវឌ្ឍន៍អាស៊ី (ADB) -សកម្មភាពទី ១៖ ស្ថាបនាផ្លូវក្រាលកៅស៊ូ និងបេតុង	៨១	គ.ម	
១.៦	គម្រោងគាំទ្រនិរន្តរភាពហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធជនបទ ដើម្បីទីផ្សារកសិករ និងពាណិជ្ជបរិយាកាសកសិកម្ម (SAAMBAT) ក្រោមហិរញ្ញប្បទានបដិភាគរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា មូលនិធិសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍន៍កសិកម្ម (IFAD) ធនាគារវិនិយោគអឺរ៉ុប (EIB) និងសហគមន៍អឺរ៉ុប (EU) -សកម្មភាពទី ១៖ កំពុងសិក្សា និងរចនាប្លង់សម្រាប់ស្ថាបនាផ្លូវជនបទ និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ	កំពុងសិក្សា		
១.៧	គម្រោងគាំទ្រនិរន្តរភាពតំបន់ទេសភាព និងទេសចរណ៍ធម្មជាតិកម្ពុជា ក្រោមហិរញ្ញប្បទានរបស់ធនាគារពិភពលោក (WB) -សកម្មភាពទី ១៖ កំពុងសិក្សា និងអនុវត្តនីតិវិធីលទ្ធកម្ម	កំពុងសិក្សា		
១.៨	គម្រោងពង្រឹងសមត្ថភាពផលិតករជនបទ ក្រោមបរិកាហិរញ្ញប្បទានរបស់ធនាគារវិនិយោគហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធអាស៊ី (AIIB) -សកម្មភាពទី ១៖ កំពុងស្ថាបនាផ្លូវប្រវែង៣៩.៨ គីឡូម៉ែត្រ	កំពុងដំណើរសាងសង់		
<b>២</b>	<b>កម្មវិធីទី២. ការកែលម្អលក្ខខណ្ឌនៃការរស់នៅរបស់សហគមន៍ជនបទ</b>			
២.១	គម្រោងផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតជនបទ និងអនាម័យជំហាន ៣ ក្រោមហិរញ្ញប្បទានរបស់ធនាគារអភិវឌ្ឍន៍អាស៊ី (ADB)	កំពុងសិក្សា		
២.២	ការប្រែក្លាយភូមិឱ្យបញ្ឈប់ការបន្ទាបបង់ពាសវាលពាសកាល និងដំណោះស្រាយបរិស្ថានតាមដងទន្លេមេគង្គក្រោម “មូលនិធិកិច្ចសហប្រតិបត្តិការពិសេសមេគង្គឡាងពាង” ជាហិរញ្ញប្បទានឥតសំណងរបស់សាធារណៈរដ្ឋប្រជាមានិតចិន			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បានសិក្ខាសាលាផ្សព្វផ្សាយស្តីពីភូមិគ្មានការបន្ទាបបង់ពាសវាលពាសកាលដើម្បីបរិស្ថាន និង អនាម័យស្អាតសម្រាប់ការរស់នៅប្រកបដោយសុខុមាលភាព	១	លើក	
	-សកម្មភាពទី ២៖ បានរៀបចំសិក្ខាសាលាផ្សព្វផ្សាយស្តីពីសហគមន៍ដឹកនាំអនុវត្តអនាម័យ និងផ្សព្វផ្សាយពីពាក្យស្លោកអប់រំស្តីពីការការពារបរិស្ថាន	១	លើក	

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ៣៖ បានរៀបចំវគ្គបណ្តុះបណ្តាលស្តីពីការផលិតសាបូធម្មជាតិ	១	វគ្គ	
២.៣	គម្រោងមូលនិធិកិច្ចសហប្រតិបត្តិការមេគង្គ-គង្គា ជាហិរញ្ញប្បទានឥតសំណងរបស់ប្រទេសឥណ្ឌា	កំពុងសិក្សា		
៣	<b>កម្មវិធីទី៣៖ ពិពិធកម្មសកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ចជនបទ</b>			
៣.១	គម្រោងបំពេញបន្ថែមលើគម្រោងសហប្រតិបត្តិការកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រកម្ពុជា-ចិន ក្រោមហិរញ្ញប្បទានឥតសំណងនៃមូលនិធិពិសេសមេគង្គ-ឡានធាង			
	-សកម្មភាពទី ១៖ បានសាងសង់បង្គន់អនាម័យជូនប្រជាពលរដ្ឋ	១០០	បង្គន់	
	-សកម្មភាពទី ២៖ បានជួសជុលផ្ទះជូនប្រជាពលរដ្ឋក្រីក្រ	១០០	ខ្នង	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ បានផ្តល់សម្ភារៈអគ្គិសនី និងបង់ថ្លៃភ្ជាប់បណ្តាញអគ្គិសនីជូនប្រជាជនក្រីក្រ	៧០	ផ្ទះ	
	-សកម្មភាពទី ៤៖ បានសាងសង់រោងលាយល្បាយសម្រាប់ការវិចខ្ចប់ធ្វើជាកញ្ចប់បណ្តុះផ្សិត	២	រោង	
៣.២	គម្រោងពិពិធកម្មសេដ្ឋកិច្ចជនបទសម្រាប់កសិករមានចំណូលទាប ក្រោមហិរញ្ញប្បទានឥតសំណងនៃមូលនិធិពិសេសមេគង្គ-ឡានធាង			
	-សកម្មភាពទី ១៖ សាងសង់រោងស្តុកបន្លែ	៣	រោង	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ទិញត្រាក់ទ័រ	១	គ្រឿង	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ ទិញដីគ្រាប់	៧៨០	បារ	
៣.៣	គម្រោងចែកចាយទឹកស្អាត ដើម្បីអនាគតទាំងអស់គ្នា ក្រោមហិរញ្ញប្បទានឥតសំណងនៃមូលនិធិពិសេសមេគង្គ-ឡានធាង			
	-សកម្មភាពទី ១៖ ផ្តល់ទុយោ និងភ្ជាប់បណ្តាញទឹកស្អាត ព្រមទាំងកាយដឹកកប់ទុយោ	៣១ ៥០០	ម៉ែត្រ	
	-សកម្មភាពទី ២៖ ផ្តល់កុំព្យូទ័រ និងព្រីនធីរជូនសហគមន៍	៤	កុំព្យូទ័រ	
	-សកម្មភាពទី ៣៖ បើកវគ្គបណ្តុះបណ្តាលស្តីពីការផ្លាស់ប្តូរផ្នត់គំនិតដើម្បីបង្កើនប្រាក់ចំណូល	១០	វគ្គ	
៣.៤	ការកសាងភូមិសន្តិភាព តាមរយៈការអភិវឌ្ឍសហគមន៍ជនបទចម្រុះ ក្រោមជំនួយហិរញ្ញប្បទានឥតសំណងពីរដ្ឋាភិបាលនៃសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ	កំពុងសិក្សា		

ល.រ	បរិយាយ	លទ្ធផលសម្រេចបាន	ឯកតា	ផ្សេងៗ
	-សកម្មភាពទី ១៖ គម្រោងបានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងអនុវត្ត និងបង្កើតគណៈកម្មការគ្រប់គ្រង និងកំពុងចុះសិក្សាសមិទ្ធិលទ្ធភាពគម្រោងដើម្បីជ្រើសរើសភូមិគោលដៅសម្រាប់អនុវត្តគម្រោង			
៣.៥	គម្រោងភូមិគម្រោងចូលនាភូមិថ្មីក្រោមជំនួយហិរញ្ញប្បទានឥតសំណងពីរដ្ឋាភិបាលនៃសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ	កំពុងសិក្សា		
	-សកម្មភាពទី ១៖ ចុះកិច្ចព្រមព្រៀងអនុវត្តគម្រោងបង្កើតគណៈកម្មការគ្រប់គ្រង និងអនុវត្តគម្រោង និងបានរៀបចំសំណើផែនការសកម្មភាពអនុវត្តសកម្មភាពរបស់ភូមិ			

**តារាងឧបសម្ព័ន្ធទី ៣**

**លទ្ធផលការងារសម្រេចបានក្នុងឆ្នាំ ២០២២ របស់អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល**

ល.រ	ឈ្មោះអង្គការ	ការផ្គត់ផ្គង់ទឹក					អនាម័យ			សង្គម/បរិស្ថាន					សេដ្ឋកិច្ចគ្រួសារ					ការកសាងសមត្ថភាព		សរុបថវិកា (លានរៀល)			
		អណ្តូងទឹក	ធុងចម្រោះ	អាងទឹក/ធុងទឹក	ស្ថានីយ៍ទឹក/បណ្តាញទឹក	ប្រឡាយទឹក (ខ្សែ)	ស្រះទឹក/ទំនប់ទឹក	បង្គន់អនាម័យ	កញ្ចប់សម្ភារៈអនាម័យ	ធុងកែវឆ្លងលាងដៃ	សង់ផ្ទះ	សាងសង់ផ្ទះ/ខ្នង	សាលារៀន/ស្នូប (បន្ទប់)	សង់ម.សុខភាព/បណ្តាល័យ	ធុងសម្រាម	ឡធុតសម្រាម	សូឡា	សាច់ប្រាក់	សម្ភារៈការពារក្លរីដ	ចែកចាន់/ទាញក្រចក	ចែកកូនឈើ/ដើម		ក្រុមសន្សំ	ក្រុមសិក្សា/ក្រុមអាជីវកម្ម	អប់រំ/ផ្សព្វផ្សាយ (វគ្គ)
1.	EMW						1,250		165														580	236 800,00	
2.	ACR/Ca		259	150	6	24	145		44														163	403 200,00	
3.	MCC																						422	21 500,00	
4.	SADP																					432	3 024	304 225,90	
5.	OHF																								
6.	Plan																								
7.	FH		47	32			12		10					15									265	342	332 996,00
8.	iDE						12 275																536	7 542	4 469 568,00
9.	CWS	15	354	120		2	2	224		6							1 324				246	49		105 792,00	
10.	Johanniter				3			912													35	10	8		214 745,00
11.	Lifewater	14	591				50		590												5		537	166	50 406,00
12.	MA	12		10		4	10		96			8		7							27	56	320	4 515	273 642,00
13.	PADEK		154																		31	4	41	510	86 669,00
14.	RDSA	7								21	4												2		804 721,00
15.	Sustainable C	11	98	70		6	146		3					3	1 395	903							17		111 834,26

ល.រ	ឈ្មោះអង្គការ	ការផ្គត់ផ្គង់ទឹក						អនាម័យ			សង្គម/បរិស្ថាន						សេដ្ឋកិច្ចគ្រួសារ						ការកសាងសមត្ថភាព		សរុបថវិកា (លានរៀល)
		អណ្តូងទឹក	ធុងចម្រោះ	អាងទឹក/ធុងទឹក	ស្ថានីយ៍ទឹក/បណ្តាញទឹក	ប្រឡាយទឹក (ខ្សែ)	ស្រះទឹក/ទំនប់ទឹក	បង្គន់អនាម័យ	កញ្ចប់សម្ភារៈអនាម័យ	ធុង/កៅស៊ូដៃលាងដៃ	សង្កេត	សាងសង់ផ្ទះ/ខ្នង	សាលារៀន/ស្នាក់នៅ (បន្ទប់)	សង់ម.សុខភាព/បណ្តាញល័យ	ធុងសម្រាម	ឧបករណ៍សម្រាម	សូឡា	សាច់ប្រាក់	សម្ភារៈការពារក្បាល	ថែទាំមាត់/ទាញធ្មេញ	ថែទាំកូនក្រីក្រ/ជំងឺ	ក្រុមសន្សំ	ក្រុមសិក្សា/ក្រុមអាជីវកម្ម	អប់រំ/ផ្សព្វផ្សាយ (វគ្គ)	
16	CBN	15	255				126																45		91 694,00
17	GNC	18	20		10		30		16			2									4		232	408 719,46	
18	LWD		370	35	1	3	4	128	104			7		5		970					797		7 673	533 020,00	
19	Worl Vision	111	6	1	27		1	13 911	121						4										
20	Water Aid																				58	125	237	378	150 537,10
21	DPA						41	87			104												767	1 203	254 457,00
22	CGA	50	1 600										5										127		123 218,96
23	PIN																								
24	WR																				25	23	300	3 930	45 714,29
25	SPIR	9	2 106	20			1	300	5						24								57	68	299 750,00
26	AAC																								
27	Clear																								
28	Teuk1001				31																			93	774,02
29	Agrisud													15						10 275		68	75	81	21 664,00
30	TGF	8	1	1			1		1						1						2				6 660,00
31	AOC																								
32	EWB			1			26																10		96 000,00
33	Diakonia	1	0	0	0	0	0	0	0	0	0	0	0	0	1						4	56	258	38	194 648,41



ល.រ	ឈ្មោះអង្គការ	ការផ្គត់ផ្គង់ទឹក						អនាម័យ			សង្គម/បរិស្ថាន						សេដ្ឋកិច្ចគ្រួសារ						ការកសាងសមត្ថភាព		សរុបថវិកា (លានរៀល)	
		អណ្តូងទឹក	ធុងចម្រោះ	អាងទឹក/ធុងទឹក	ស្ថានីយ៍ទឹក/បណ្តាញទឹក	ប្រឡាយទឹក (ខ្សែ)	ស្រះទឹក/ទំនប់ទឹក	បង្គន់អនាម័យ	កញ្ចប់សម្ភារៈអនាម័យ	ធុង/កៅស៊ូដៃលាងដៃ	សង់ផ្ទះ	សាងសង់ផ្ទះ/ខ្នង	សាលារៀន/ស្នាក់នៅ (បន្ទប់)	សង់ម.សុខភាព/បណ្តាល័យ	ធុងសម្រាម	ឧបករណ៍សម្រាម	សូឡា	សាច់ប្រាក់	សម្ភារៈការពារក្បាល	ចែកចាន់/ទារស្រ្តី/ក/តា	ចែកកូនលើ/កង្កែប	ក្រុមសន្សំ	ក្រុមសិក្សា/ក្រុមអាជីវកម្ម	អប់រំ/ផ្សព្វផ្សាយ (វគ្គ)		បណ្តុះបណ្តាល (នាក់)
34	CMC																									
35	WHH/GAA				5											3					20			568	12 130	54 678,00
36	VBC	150	150				150	80							80											359 050,00
37	Habitat		280	0	150	0	0	53	3	280				60	10 800									176	4 412	2 179 483,00
38	Karuna bb																									
39	AVI																								19	94 050,00
40	Merry year																									
41	Chilfund	1										14						2 500							6	300 973,00
42	CAFOD	49		33	3	1	4	140															71	35	180 562,00	
43	WHI				43			5		8		7											48	68	1,062	227 419,00
<b>សរុប</b>		<b>471</b>	<b>6 291</b>	<b>473</b>	<b>279</b>	<b>6</b>	<b>87</b>	<b>29 069</b>	<b>912</b>	<b>1 252</b>	<b>384</b>	<b>21</b>	<b>32</b>	<b>15</b>	<b>80</b>	<b>54</b>	<b>11 854</b>	<b>1 395</b>	<b>3 403</b>	<b>1 324</b>	<b>10 275</b>	<b>1 008</b>	<b>707</b>	<b>4 895</b>	<b>48 624</b>	<b>13 039 171,00</b>